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Sw ršiii plaćai^s u ino^amstvo? Ncmute aov& obrasca, 
ne znate kako posti^iti, protnjeaae su se  upute o načina 
obavlfapla platne^prom eta a inozemstvom... Dođite kod nas, 
Jer:
• mi smo uskladili poslovanje prema novim uputama NBH;
• mi imamo nove obrasce
• ćemo izvršiti plaćanje doznakom u roku od 48 sati



JE LI HDZ MOGAO POSTUPITI MUDRIJE?

S koliko ozbiljnosti i rizika je vladajuća stranka 
na Dnevni red posljednjeg skupštinskog za
sjedanja (5. srpnja) stavila pod točkom jedan 
razrješenje aktualnog župana Županije šiben

ske mr. Paška Bubala 1 imenovanje novog pod toč
kom dva (Ivo Balca) na tu dužnoat? Obzirom da 
imaju večinu u viječničkim klupama, ja li se još jednu 
blamažu pred javnošču, uostalom I biračima, moglo 
izbjeći? To  pitanje je nužno postaviti Iz razloga što 
su takvu sudbinu prije tri mjeseca, kada su iste toč
ke stavljene na dnevni red I skinute, več doživjeli.

Tada im je nedostajao jedan vijećnik (Ellda Pa- 
mič), a ovoga puta dva (Ante Matlč I Vjenceslav 
Džepina). Svjesni toga da su za razrješenje aktual
noga i imenovanje novg župana potrebna 22 (hade- 
zeovska) glasa, jesu II mogli postupiti mudrije? Če
kati sjednicu Županijske skupštine na kojoj če biti 
nazočni svi njihovi vijećnici I predložiti nadopunu 
dnevnog reda. kao što su učinili prilikom izbora 
predsjednika Županijske skupštine 1 Ukoliko bi opor
ba, revoltirana takvim postupkom napustila Skupšti
nu, HDZ bi imao većinu i najvjerojatnije imenovao 
župana. Osim ako nema strujanja u njihovim redovi
ma. o čemu se priča. Je II bilo potrebno stvarati još 
jedan šibenski .slučaj.?

Što o tomu, osam dana nakon skupštinskog za
sjedanja, kaže Paško Erak, tajnik Županijskog odbo
ra HDZ, koji je, nakon petnaestominutnog dogovora 
s 20 vijećnika, u ime kluba HDz-a izišao s prijedlo
gom o skidanju te dvije točke s Dnevnog reda Što 
kaže Zoran Sekso, predsjednik Županijske organi
zacije HSLS i vijećnik, koji je takvo ponašanje HDZ-a 
okarakterizirao neozbiljnim naglasivši da je sam 
HDZ kriv što do razrješenja, odnosno imenovanja 
novog župana do sada nije došlo.

PAŠKO ERAK, će reći da se ta situacija mogla 
izbjeći, lako je u redovima županijskog HDZ-a dogo
voreno da se te dvije točke ne stavljaju na dnevni 
red. već da se, na samoj sjednici, ocjeni stanje, ne
čijom (čijom?) nespretnoš^ Ili nesporazumom, ka
ko kaže Erak, to je stavljeno na dnevni red. NI sam 
predsjednik Skupštine, dok nije dobio materijale 
kao I ostali vijećnici, nije znao da će to biti na dnev
nom redu sjednice, pojašnjava Erak.

•  Što bi bilo da I# Mio?
—  Sve skupa je bilo moguće Izbjeći. Ali, da te 

točke nisu skinute s dnevnog reda, oporba bi, vjero- 
vatno, glasovala za razrješenje dužnosti aktualnog 
župana, ali ne I za izbor novog, našeg kandidata. Sa 
svojim kandidatom, odnosno protukandidatom ne bi 
mogli izići, jer nisu imali potrebnu trećinu ukupnog 
broja vječnika. U tomu sigurno ne bi bili pod^ani. 
Dakle, bili smo primorani to skinuti s dnevnog reda 
kako rad Skupštine ne bi bio blokiran. Poznato je da

P a šk e  E ra k  (H D Z ):  S ve  skupa je bilo 
m o g u će  izbjeći. N e čijom  ne sp retnošću  ili 
ne sp orazum om , prernda je sve  bilo ranije 
do govore no, te dvije točke su  stavljene na 
dnevni red  skupštine. Ali, da one nisu skinu
te a d n evn og reda, o p orba  bi vjerojatno gla
sovala za  razrješenje du žnosti aktualnoga 
župana, ali ne I za  našeg kandidata.

bivaju političke poene medu biračkim tijelom. Prozi
vanje od strane oporbe kako HDZ nije došao na 
zadnju sjednicu Međustranačkog vijeća ja jadriako 
neozbiljno, jer u zadnjih šest mjeseci na zakazanim 
sjednicama tog vijeća, osim HDZ, nije nitko iz opor
benih stranaka bio nazočan. Oni, zapravo, što je 
u političkom životu normalno, na nekim našim nazo
vimo Ih alabostlma traže vlastite politička poena vje
rujući da će doći do prijevremenih Izbora I u tomu 
vide svoju šansu.

Z o ra n  Š a k a o  (H S L S ) :  B e z  pravih priprem a, 
M je  točke na dnevni red  d rži-stavljanje te dvije 

m o neozbiljnim . O čito  je da H D Z  u svojim  
redovim a nije raščistio neke stvari. J e  li to 
sm išljeno uoči izbora, ili su u pitanju njihova 
unutarstranačka previranja, to  je njihova 
stvar. O p o rb a  zna  što joj je  činiti.

HDZ $0 ponaša noozbiljno

nakon prihvaćanja ostavke župana u roku od petna
est dana treba Izabrati novoga. U protivnom. Vlada 
imenuje svojeg povjerenika. Da bismo to izbjegli, 
odlučili smo se na ovaj čin.

•  Što dalje? Da II čete se ponove naći u Istoj 
situaciji ili?

—  Sve ovisi o dogovoru između nas u stranci. 
Ali, mislim da sami sebi više ne bismo smjeli dozvoli
ti ovakvu situaciju, jer to bi značilo krajnju neozbilj
nost. To  se nije smjelo dogoditi ni ovoga puta, a ka
moli da se ponovi. Svjesni smo toga i držim da tako 
I nadalje moramo postupiti glede Izbora osoba na 
značajne funkcije, na način kako je to provedeno 
prilikom izbora predsjednika Skupštine. Dakle, onda 
kada utvrdimo da imamo apsolutnu većinu, tako 
značajne točke —  na što Imamo potpuno pravo 
—  treba stavljati na dnevni red.

•  Ima U Istina u pričama da (opat) postoja 
strujanja u HDZ-u Županija, odnoano madu vašim 
vljačnldm a?

—  Različitosti mišljenja postoja, ali ne I struja Ili 
strujanja, kako kažete. Mislim da smo u niz situacija 
dokazali da držimo do stranačke stege.

•  Oporba vas ja proglasila naozblljnlma us
tvrdivši da sto uprara vi, HDZ, krivi što nljo došlo 
do Imanovanja novog župana. Kako to komontlra- 
tsT

—  0  ozbiljnosti ili ne oni Imaju pravo govoriti. Ali, 
ne mogu se pohvaliti vlastitom ozbiljnošću. Uosta
lom, svjedoci smo da se oni već mjesecima ponaša
ju neozbiljno. Napuštaju sjednice Županijske skup
štine s ciljem da blokiraju rad, vjerujući da time do-

ZO R A N  S EK S O , predsjednik županijske organi
zacije HSLS-a, u Ime vijećnika svoje stranke pona
šanje hadezeovaca glede rezrješenja i imenovanja 
novoga župana je proglasio neozbiljnim dodavši 
k tomu da su upravo hadezeovci krM za to što do 
danas nije imenovan novi župan. Zašto takve riječi?

—  Mislimo da je stavljanje te dvije točka na 
dnevni red Skupštine neozbiljno, bez pravih pripre
ma. Očito je da HDZ u svojim redovima nije raščistio 
neke stvari, a glede tog. po nama vrlo značajnog pi
tanja, nisu konzultirane ostale stranke koje čine 
Skupštinu, om to, očito, smatraju isključivo svojim 
pravom, reći će Sekso.

Imaju svojeg (protu)kandidata (Nikica Rak), što 
je javna tajna. I o daljnjem tijeku događanja oko Ima
novanja novoga župana, jasno je, ovisit će I -potezi« 
oporbe.

•  U zadnjih nekoliko mjeseci često sto nepuš- 
tall sjednice Skupštine. Zašto? Zbog nemoći, jer 
ste manjine III želite na sebe privući medijsku ^  
zornost? Zašto to radite?

Mi smo najavili napuštanje skupštinskih klupa 
upravo zbog načina rada Skupštine, nezadovoljni 
odgovorima na naša v i je ć n ik  pitanja I uopće treti
ranja ukupnih problema u ovoj županiji kojih ima. na 
žalost, previše. Bilo je to prije nekoliko mjeseci. To  
je jedan od načina parlamentarne borbe, jer mi dru
ge mogućnosti nemamo obzirom da smo manjina. 
Na taj način želimo ukazati na nepravilnosti i neod
govornost u radu vladajuće stranke. Kada je riječ 
o  imenovanju novoga župana, postavlja se pitanje 
čemu sa oni, oko tako ozbiljne stvari, tako neozbi^ 
no ponašaju. Je  li to smišljeno uoči izbora IH su u pi
tanju njihova unutarstranačka previranja, to je njiho
va stvar. Oporba zna što joj je činiti.

Tako kazuje Zoran Sekso. No I nadalje, pitanje 
razrješenja dužnosti aktualnog I Imenovanja novoga 
župana Županije šibenske -laži« u hadazeovskim ru
kama. Treba pričekati sljedeće skupštinsko zasjeda
nje I vidjeti što će se zbiti. K. RUDAN

POVJERENSTVO ZA PROVEDBU PROGRAMA ZAPOŠUAVANJA RAZVOJAČENIH HRVATSKIH BRANTTEUA

PODNESENO DESETAK ZAHTJEVA ZA
KREDIT
K rajem travnja ove godine na šibenskom zavo

du za zapošljavanje bilo je prijavljeno 2299 ne
zaposlenih razvojačenih hrvatskih vojnika I po
licajaca. Kako Im osigurati posao u ovakvom 

gospodarskom trenutku Županije koja bilježi straho
vite gospodarske stresove? Kako i je II je moguće 
sve razvojačene vojnike I policajce zbrinuti kroz Vla
din Program zapošljavanja razvojačenih pripadnika 
HV i policije?

Sukladno Vladinom naputku šibenski župan je 2. 
srpnja ove godine donio Odluku o osnivanju i ime
novanju Povjerenstva za provedbu Programa zapoš
ljavanja razvojačenih hrvatskih branitelja, koji broji 
11 čik o va , a predsjednik Povjerenstva je Ivo Balca, 
podžupan. Prvi radni sastanak Povjerenstva, koji će 
uskoro biti povećan za dva člana na traženje Minis
tarstva poljoprivrede i Udruge roditelja poginulih 
hrvatskih branitelja, održan je u utorak, 9. srpnja. 
Tom  prilikom prihvaćen je prijedlog Bože Erilća, čla
na Povjerenstva iz Uprave za obranu Šibenika, da se 
HBOR-u, Ministarstvu obrane I Vladi RH uputi za
htjev da županije kao što ja šibenska, koja je daleko 
više stradala od drugih županija u Hrvatskoj, te koja 
je sa 20 posto svojeg stanovništva sudjelovala Izrav
no u obrani, prilikom dodjele kreditnih sredstava za 
razvojačene hrvatske branitelje mora imati povlašte
ni položaj. Drugim riječima, pojasnio je Eriić -ne 
smijemo se I ne možemo složiti s time da jednaki Iz
nos sredstava dobije naša Županija kao, primjerice, 
Krapinsko-zagorska, Istarska III Međimurska, u koji
ma gospodarstvo normalno funkcionira. Drugi raz-

iZ u flog tomu je činjenica da je na području naše Župani
je s puškom u ruci tijekom Domovinskog rata bilo 
preko 20.000 ljudi, čime se malo koja županija može 
podičiti«.

Erlićev prijedlog članovi Povjerenstva su prihvati
li i on je upućen na spomenute adrese.

Marko Bareša, pomoćnik pročelnika Ureda za 
gospodarstvo izvjestlo je članove Povjerenstva da je 
od zatraženih 160 potvrda o prioritetnim gospodar
skim djelatnicima u Županiji šibenskoj, tek sedam-

kao servis HBOR-a. Lsila Aras, predstavnica ta ban
ka i član Povjerenstva, je kazala da ja prvog dana od 
kada su počeli primati zahtjeve zapramljeno njih sa
mo deset. Medu njima je nekoliko spornih. Ono koji 
su -čisti« odmah če proslijediti H BO R -u, a svakog 
utorka na redovitom sastanku članova Povjerenstva 
razmotrit če zajednički sporna slučajeva, dogovore
no ja na prvom radnom sastanku Povjerenstva za 
provedbu Programa zapošljavanja razvojačenih 
hrvatskih branitelja. Katarina RUDAN

UTVRĐENI PRIORITETI
županijsko poglavarstva je na sjednici od

ržanoj peti lipnja ove godina utvrdilo prloritalna 
gospodarska djelatnosti u Županiji I to: turlstlć- 
ku djelatnost, aluminijsku Industriju, proizvod
nju I preradu kamena, ta proizvodnju hrano. Da
vat ća sa I prioritet za dobivanje kredita u svrhu 
kupnje poslovnog prostora. Zadaća Povjeren
stva ja da u skladu s utvrđenim prloritotlma raz
vitka gospodarskih djelatnosti I namjonama za 
koje ća sa prlorllalno odobravati krediti, daje 
suglasnost na kradltoe zahtjeva, ta na toj noćln 
određuje prlorltota u odnosu na tražitelja kredi
ta I namjenu ulaganja. Povjerenstvo ća kontroli
rati prhradsnja namjeni dodjaljonog poljoprlv- 
rodnog zemljišta u vlasništvu države, to putom 
Inspekcije roda I Postovrm banke način kortšta- 
nja kredita za samozapošljovanje I zapošljonjo- 
vanje razvojaćanih hrvatskih branitolja.

VLADIMIR BEBIČ NA 
KONFERENCU! ZA 
NOVINARE SDU
U ŠIBENIKU:

HRVATSKA
MASLINA - 
STABLO 
LIJEVE 
OPCIJE

—  Hrvatska će ostati u predvorju 
Vijeća Europe sve dok je dr. Franjo 
Tuđm an predsjednik. No, nije to 
zbog njega, već zato što u Europu 
želi ući s dijelom suverene BiH
—  kazao je na konferenciji za novi
nare u ponedjeljak Vladimir Bebić, 
predsjednik Socijaldemokratske uni
je. Bebić predviđa da će u Vijeće Eu
rope prva ući Makedonija, a pred
sjednici Tuđm an I Milošević ostat će 
pred europskim vratima »kao dva 
najveća ’ju ^ o s ta lg ič n a ’ prijatelja 
na Balkanu, jer dijele Bosnu i Herce
govinu«. Kako je Istaknuo Bebić, či
tava je oporba protiv podjele BiH, 
a Hrvatska se mora boriti za demok
ratske procese, sigurnost banaka, 
ljudi... Odgovarajući na pitanje što 
preostaje Hrvatskoj u takvim prilika
ma, Bebić napominje da je r j^ n j e  
u komponiranju H Je^ p o ^ k a  sce
ne u Hrvatskoj —  nazvane Ivvat- 
skom  kšaalinom. Sa SDP-om kao 
stabiom, Kjevim strankama, sindikati
ma I regiorialnim strankama kao gra
nama, dok Je korijen te masline
—  Jo s ip  B ro z  Tito. Rozlažući tezu, 
Bebić ja ustvrdio da su izvori hmat- 
ska državnosti ZAVNOH, Ustav iz 
1974. i Statut KfHl iz 1900., a pored 
čitavog spektra lijevo hrvatske op<^ 
je koji treba ujadMti u -Mašini«. 
H S S  smatra drugim stabiom, onim 
političkoga cantra, dok bi HSP, al 
bez fašista, trebao predvoditi hrvat
sku desnicu.

Oovoreći o  riječima dr. Franje 
Tuđm ana na Svehrvatskom svjet
skom  kongresu. Bebić je podvukao 
predsjednikove podjele na unutraš
nje i vanjske neprijatelje Hrvatske, 
i zaključio da Hrntskom  danas vla
daju Hrvati s  rezervnom domovinom. 
—  Dr. Tuđm an ih je pozvao da se 
vrate, a l oni nemaju interesa za ovu 
zemlju. Nije, međutim, pozvao onih
150 tisuća intelektualaca, koji su od 
izbijanja Domovinskog rata pa na 
ovamo, otišli iz Domovine —  kazao 
ja Vladimir Bebić.

Analizirajući budućnost na hrvat
skoj političkoj sceni, Bebić je napo
menuo da će svatko tko Izađe sam 
na predsjedničke izbore, ostati po
raženim. Zlatko Tomčić, predsjednik 
H SS-a, mogao bi, prema njegovim 
riječima, biti kandidat o p o i ^  na 
predsjedničkim izborima 1997., 
a Bebić ća sa kandidirati za pred
sjednika Hrvatske jedino ukoliko 
S D U  ne postigne koalicijsko par
tnerstvo s ostalim lijevim strankama, 
čemu njegov S D U  neće biti zapre
kom.

Na kraju konferencije za novinare 
šibenskih redakcija govorila ja i Se- 
mina Lončar, potpredsjednica 
S D U -a  I pozvala hrvatsku vlast da ne 
raspisuje natječaja za privremeno 
korištenje n a ^šte n ih  srpskih kuća 
i stanova, te upozorila građane da se 
u te objekta ne useljavaju, jer je 
Hrvatska potpisnik međunarodnih 
konvencija o zaštiti ljudskih prava. 
Prema njonlm riječima, međunarod
na zajednica učinit ća sve da Ih iseli 
Ih tih kuća.

B.PERI&A

■IMENOVANO POVJERENSTVO
desetak razvojačenih branitelja došlo po potvrde. 
Zbog vrlo nepovoljnih uvjeta kreditiranja, potrebna 
tri jamca za kredit u visini 25 tisuća maraka, očito je 
da su brojni od takve mogućnosti trajnog rješavanja 
nezaposlenosti odustali Ili su još uvijek u dvojbi. Za
htjeve za dodjelom kredita prima Jadranska banka

U Povjerenstvo za provedbu Programa zapošljavanja razvojačenih hrvatskih branitalja 
rnenovanl su: Ivo Balca, podžupan, za predsjednika. Marko Bareša, pomoćnik pročelnika 
Ureda za gospodarstvo za potpredsjednika. Ostali članovi Povjecanstva su Luka Psirina,
ZAVnd 70 7anrt<inauanl* SiKAtoH.- e>liA ____ i______ A . « : . - , . .  ____ .u,....,,

-  . - - vimivvi vrivtv« su uiN« rvvHNi
Zavod za zapošljavanje Šibenik, B o lo  Erilć, Uprava za obranu Šibenik, Ooran Kljojlč, Policli 
ska uprava Šibenik, D r -“ -  ------- - ------- —  ----------------  •• - ■ *

• -  —'•— 1 fcto wwi«iMu ajfuviim, wwr«n ruitvij*
T T  BAlAmjrtć Stojanović. proćalnic« Urtda za rad. zđravatvo I toci-
Jalnu skrb, Lalla Araa, Jadranska banka d.d. Sibanik. M c a  Mlkulandra« Udruoa draoovollaca 
Domovinskoa rata. Krunoalav Mazalln. Hrvatakl časnički zbor, Pradrao člbula, HVtDRA.«  L I  Jf, orvaiaKi casniCKI ZDOf, PiaOrai
Podružnica Šibenik I Iva Marković, Udruga udovica Domovinakog rata.
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T ek nekoliko kilograma eksploziva 
postavljenog na prava mjesta, 
upozoravajući zvuk sirene i pra

sak bili su dovoljni za nestanak tefovih 
dimnjaka. Pred očima znatiželjnika ne
stao je u 14 sati i 14 minuta 68 metara 
visok dimnjak nekadašnje hraniteljice 
Šibenika i okolice. U 14 sati i 35 minuta 
još jedna detonacija i jedan za drugim 
Između dvije tvorničke hale »stare da
me« srušiše se i preostala tri dimnjaka. 
Tek dim koji se dizao podsjetio je još 
jednom Šibenčane da je stoljetna tvor
nica desetljećima radila, da je hranila ti
suće i tisuće obitelji I pt^lzaia ovaj 
grad. lako je TEF-ovih s radom odavno 
prestao, iako su ljudi znali da će doći 
dan početka i fizičkog uklanjanja tvor
ničkih dimnjaka, a potom I 54 tvorničke 
hale, sa sjetom, a oni koji su svoj život
ni vijek proveli u tvornici I pokojom 
skrivenom suzom u oku, nijemo su 
promatrali taj prizor.

Obavljenim poslom zadovoljni su bili 
stručnjaci varaždinske »Geotehne«, jer 
nakon temeljitih priprema za rušenje

Rušenje dimnjaka, usitnjavanje 
materijala I odvožanja na gradski 
deponij smeća koštat ća 300.000 
kuna koja ja osigurala Hrvatska 
alektroprivrada. Izvođač radova ja 
aplitakl »Brodom arkur« a koope
rantima »Gaotahnom « Iz Varaždi
na. Nadzor nad rušanjam dimnjaka 
obavljali su stručnjaci »Kam anln- 
ienjarlnga« Iz Sam obora, a ukla
njanja ostataka dimnjaka Iz tvor
ničkog kruga u roku od patnaaat 
dana obavit ča radnici Zanatska 
radnja za niskogradnju Iz Šaata- 
novca.

Rušenja cmičkih dimnjaka, 
u srijedu 11. srpnja, promatrali su 
I Damir Bagovič, generalni direktor 
H EP-a I Damir SkantI, direktor 
TE F -a .

ne, više nema. Generacije što stasaju 
samo će ih pamtiti sa siika iii zamišijati 
u pričama o TE F -u . Je  ii se moraio baš 
tako postupiti, pitali su se brojni čeka
jući čin rušenja? Većina njih misii da je 
u ovako teškom gospodarskom trenut
ku Šibenika i županije, tvornica mogia 
raditi još koju godinu, dok se ne iznađe 
alternativno rješenje što podrazumijeva 
nove proizvodne programe i radna 
mjesta. 5

S druge strane, jasno je da grad 
i županija koji svoj budući razvoj teme- 
ije na turističkoj djeiatnosti, ekoioški 
neupitnoj industrijskoj proizvodnji 
—  prije svega preradi ^uminija, te na

poijodjeistvu nemaju više interesa za 
crnu metalurgiju. Ako je njšenje T E F - 
-ovih dim njalu znak da se otvara nova 
stranica šibenskoga gospodarskog 
razvoja, ako prostor koji sada zauzima
ju tvorničke hale za koju godinu bljes
ne u sasvim novom svjetlu, onda na ru
šenje i uklanjanje tvorničkih postroje
nja i hala i ne treba gledati tako tragič
no.

—  Bit će dobro ako tu zaista bude 
turistički kompleks, pa i marina, jer ovo 
je prekrasan prostor za to, reče jedan 
građanin napuštajući mjesto »događa
ja«. K.R.

SnMs:V. POUĆ

Sekundu prije detonacije tri tvornička dimnjaka visine 45, 40 i 30 metara stajala su us
pravno. A  onda... Nakon pada i obiaka prašine nema više dimnjaka

dimnjaka, prošlo je sve baš onako kako 
su i predvidjeli. Dimnjaka, toliko vidljivih 
prilikom ulaska u grad sa zapadne stra-

A N O ELK O  TR O Š IĆ, stražar u TE F -u : 
U ovoj tvornici sam 12 godina 

I moram priznati da njezino zatvaranje 
i, evo, rušenje, smatram tragičnim. 
Ljudi su ostali bez posla, a najveći 
broj njih nema uvjeta za odlazak u mi
rovinu. Gdje će sada? Zato mislim da 
se još moglo raditi. I mi koji smo os
tali ovdje u stražarskoj službi, danas 
jesmo tu, a sutra tko zna. I što ću ja 
sutra s 57 godina starosti i 28 godina 
staža? A  puno je sličnih slučajeva bi
lo i još Ima u tvornici. Živimo u neiz
vjesnosti.

R O Š A  TOM ISLAV, umirovljenik: 
Radio sam u TE F -u  43 godine pa 

sam uistinu vezan za ovu tvornicu. 
Prije godinu dana otišao sam u miro
vinu i došao sam gledati rušenje dim
njaka. što da vam kažem? Možda je 
zatvaranje tvornice, pa evo i početak 
rušenja preuranjeno. Držim da je ona 
mogla raditi još Izvjesno vrijeme, dok 
se ne podignu neka druga poduzeća. 
Znamo kako nam je stanje u gospo
darstvu, da je svakim danom sve više 
nezaposlenih, a nova radna mjesta se 
ne otvaraju. Zato smatram da je tre
balo još koju godinu pričekati.
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K O U K O  SU TOiMM V i JE S TI DA SU  K IN JI, JU.BAHUA I  ŠVIEJUtSKA ZAIM TERESIKAM E ZA  K U P N JU
TEE-a  I  NJEGO VO  PRESEUEN JE U  DRUGE Z E M U E ?

U natoč nezaustavtjlvom pro
cesu nestajania Tvornice 
elektroda i ferolegura, koje
ga je zb o g  energetskih, 

tehnoloških i ekoloških razloga, 
prije godinu i pol dana pokrenula 
hrvatska Vlada, do Šibenika u po
sljednje vrijeme stižu vijesti o to
mu da su za kupnju tvorničkih po
strojenja i njihovo preseljenje, oz
biljno zainteresirane neke inozem 
ne tvrtke. Kao lokacija, najčešće 
se spominje Albanija. Je  li zaista 
m oguće uskrsnuće stotinu godina 
stare šibenske Tvornice elektroda 
i ferolegura?

-a, D A L M A C U E  iz 
I T E F -a .

D ugog Rata

—  Na to je osjetljivo pitanje 
najbolje odgovoriti činjenicama, 
kaže prof. dr. A N T E  M A R K O TIĆ , 
potpredsjednik Nadzornog odbora 
T E F -a  i koordinator stručne skupi
ne H EP -a  za restrukturiranje T L M -

T E F  je 8. svibnja 1996. godina 
u Narodnim  novinama, s lu ž e n o m  
glasilu Republike Hrvatske, obja
vio prvi natječaj za prodaju postro
jenja u tvornici. Kao predm et jav
nog nadmetanja bilo je navedeno 
39 stavki s cijenama, m edu koje 
su ušla i sve l^ i t a ln a  postrojenja 
Tvornice elektroda I ferolegura. Na 
taj se natječaj, međutim, nije nitko 
javio pa je 6. lipnja raspisan novi, 
ali ovog puta bez cijena.

—  Zaključili sm o, kaže prof. dr. 
A nte Markotić, da su m ožda upra
vo cijene ohladile potencijalne 
kupce, iako je u to bilo teško po
vjerovati. Primjerice za  pet reduk- 
cljsklh peći koje su osnova proiz
vodnje feroslltina cijena je bila mi
lijun i 450 tisuća D EM . Ali, iako to

nismo napisali u drugom  sm o na
tječaju išli na ono »daj što daš«. NI 
na taj natječaj nije međutim  stigla 
niti jedna ponuda, kako za  integ
ralnu oprem u tako ni za  neke nje
zine manje dijelove.

Istina je da je zanimanje za  T E F  
pokazano neovisno od raspisanih 
natječaja, a djelomice je bilo kana
lizirano i preko Ministarstva go s
podarstva. Markotić napominje da 
je prije nešto više od tri tjedna-mi
nistar gospodarstva Davor Štern 
zb o g  toga od H E P -a  zatražio 
obustavljanje rezanja metalnih di
jelova tvornice zašto, usput reče
no, nije bilo nikakvog razloga, bu
dući da rezanje još nije počelo. 
Nakon pojašnjenja ministrov je na
putak povučen.

—  Istina je također, kaže prof. 
dr. A nte Markotić, da su kroz T E F

prošli m nogi pojedinci i delegacije, 
ali nakon obilaska nijedna o d  njih 
nije se u T E F  vratila. M ožda su 
mnogi pali na priče o m ogućem  
uskrsnuću T E F -a  na nekoj drugoj 
lokaciji što ja naravno potpuno in- 
kopatlbilno s tehnološkom  ocije- 
nom  o gašenju proizvodnje ferosll
tina. Kao druge lokacije spominja
ne su Albanija i Kina, ali u T E F  nisu 
došli ni Albanci, ni Kinezi. T E F  je 
prošlog tjedna posjetila skupina 
Talijana,- ali nakon uvida u stanje 
oprem e, nisu nam se javili.

O sje čko  poduzeće »Prim at« 
sljedećeg će tjedna početi pri
prem ne radove za rezanje metal
nih dijelova Tvornice elektroda 
i ferolegura. Neki će dijelovi do 
daljnjega ostati pošteđeni za  slu
čaj da se u posljednjem trenutku 
za njih pojavi kupac. Komisija koja 
je raspisala natječaje procijenjuje

da je nerealno očekivati prodaju 
kapitalnih dijelova opreme, ali neki 
njezini manji dijelovi kao što su 
transportni sustavi, drobilice ili di
zalice vjerojatno će pronaći kup
ca.

Zanimljivo je da u postupku po
spremanja T E F -a  nitko nije poka
zao zanimanje za skupocjeni ure
đaj za otpraštvanje dimnih plinova 
vrijedna 1 i pol milijun U S A  dolara 
kupljenu (frlje šest godina. Nikada 
nije ugrađen jer T E F  nije dobio do
puštenje tadašnjih općinskih vlas
ti. T o  je m ožda, smatra prof. dr. 
Markotić, odredilo i sudbinu podu
zeća.

—  U  ovom  trenutku teško je 
povjerovati da bi takav specifičan 
uređaj rađen za određenu tvorni
cu, nakon što je šest godina koro- 
dirao na ledirii, m ogao bilo kome 
poslužiti. MarliM  R A D IĆ

U PlASTOVAČKOM GAIU POKOŠENA PRVA PŠENIEA ZASIJANA NA 
OSIOBOĐENOM PODRUČJU ŠIBENSKE ZUPANUE

M  ilU U IIO G r 2n i
P L A S T O V O  —  Žetva prve 

pšenice zasijane na oslobođe
nom  području  Šibenske županije 
o d m ^  nakon »O lu je « dogodila 
se u četvrtak 11. srpnja 1996. g o 
dine na njivi zvanoj Plastovački 
gaj nadom ak sela Plastove. Čla
novi Poljoprivredne zadruge B ra - 
tiškovci-Bribir ubrali su, s površi
ne od oko 15 hektara, blizu 60 to 
na krušnog žita od kojeg će na
kon što bude sam ljeveno u m lino
vim a poduzeća »D anilo  štam pali- 
ja« u Z adru svečano Ispeći svoj 
prvi kruh Ispod peke.

Kako sm o doznali od Jo s e  Sla- 
dića, direktora PZ Bratiškovci- 
-B rib ir zadrugari još nisu odlučili 
hoće ii pšenicu dati u otkup ili će 
se odlučiti za  prodaju brašna, 
a urodom  su, s obzirom  na okol
nosti u kojima je obavljeno oranje 
i sjetva, zadovoljni.

Plastovački zadrugari odlučili 
su se na obradu zem lje I prije ne
go što je provjereno je li njiva mi
nirana ili nije. Radilo se uz veliki 
rizik, ali je sada svim a drago što 
se to  višestruko isplatilo. Plastov- 
Ijani m eđutim  ne propuštaju na
glasiti da im je u tim trenucim a

dok su pokušavali obnoviti po 
ljoprivredu prije ne go spaljene 
i srušene kuće svoga sela, veliku 
p o m o ć pružila općina N o va  Rača 
iz Bjelovarsko-biiogorske župani
je koja je u rekordnom  roku po 
slala dovoljne količine sjem ena 
i um jetnog gnojiva.

U z  drnišku vinariju PZ  Bratiš- 
kovci-Bribir bili su prvi go sp oda r
ski subjekt koji je po če o raditi 
i privređivati na svim  »O lu ja m a « 
oslobođenim  područjim a Hrvat
ske. Z adruga je, do  sada, iako 
u selu još ni sada nem a struje, 
pitke vod e i telefona, uspješno 
organizirala otkup zelenih oraha, 
otkup višanja, pom ogla je obradu 
vinograda, polja i vrtova na o k u ć
nicama, pa čak i osnovati svoju 
visinsku etiketu! Prije nekoliko 
tjedana javnosti su prvi puta 
predstavljena nova vina: Plasto- 
vačka piavina i Plastovački debit, 
proizvod P Z  Bratiškovci-Bribir, 
punionica Plastovo koja su 
u hrvatskoj javnosti prihvaćena 
s velikim sim patijam a i odobrava
njem.

Šteta je što sjenu na prvu žet
va pšenice na oslobođenom  p o d 

ručju  š ib en sk e županije, bacaju 
ne potrebna sporenja i neutem e
ljene sum nje pa I zlonam jerne o b 
jede oko osnivanja P Z  Bratiškov
c i-B rib ir z b o g  kojih, kada je u lis
topadu prošle godine zaorana 
prva brazda na Plastovačkom  ga
ju, nije ni bilo nikoga od općin
skih i županijskih čelnika, a treba
li su tam o biti jer se Ipak radilo 
0 značajnom  događaju rezultati 
kojeg se sada žanju. O sim  toga, 
prim jer Plastova, sela koje je po 
čelo obnavljati svoje tem eljne 
djelatnosti —  poljodjelstvo, vi
nogradarstvo i stočarstvo prije 
nego li vlastite krovove nad gla
vom , dragocjeno je iskustvo p>a 
m o žd a  i m odel kako bi se m oglo 
obnoviti u ratu stradala područja 
Županije.

Žetva u Plastovačkom  gaju još 
je Jedno podsjećanje da nem a ni 
do brog  ni bo gatog života be z ra
da i da je nezamisliva čak ni us
pješna turistička sezo na bez »lo 
gističke« potpore zaleđa i Z a g o 
re.

Te k s t  I s like : D len s  F E R IĆ

P rv i b n zd t P liito va  zaorirm  u llito p iđ u  prošle godine d ih  te I prve plodove —  Joso Sledić, direktor 
P Z  B retiškovol-Bribir Zidovoljnl tidrugeri P Z  B ntIškovcI— Bribir



DOPISNICI JAVUAJU
TURISnČKA SEZONA N A ŠIBENSKOM PODRUČJU

BROJ GOSTIJU MANJI 
OD OČEKIVANOG

TuristKki posjeienost Šibenske 
županije se povećava, ali je gostiju 
Ipak manje nego ito  se očekivalo. Pra- 
ma podacima Ureda Turistlike zajedni
ca šibenske županije, na šibenskoj je 
rivijeri sredinom ovog tjedna bilo 3213 
turista, a od toga 2365 inozemnih. 
U odnosu na 19M. godinu to Je Ipak 
tek 12,5 posto tadašnjeg broja gostiju 
lako su turistički radnici očekivali da će 
sa ove sezone ostvariti barem 20 po
sto prijeratnog turističkog prometa. 
U usporedbi s prošlom godinom koja 
je bila Iznimno loša —  slika se čini pu
no ljepšom. Ukupan ovotjedni broj tu
rista skoro je tri puta, a bioj inozemnih 
gostiju čak pet puta veći nego u ovo 
doba lani. Hotelski kapaciteti na šiben
skom području koji su bili i najpriprem
ljeniji za ovu sezonu slabo su popunje
ni, svega 25 posto. Najviše je gostiju 
u hotelu -Zora-Slava< u PrinK^tenu, 
340.

U vodičkom -Imperljalu- ih je 111,

u »Colentumu« u Murtaru 80, a u plro- 
vačkom »MIranu« svega 70-ak. Slabo 
su popunjeni i autokampovi, a po broju 
gostiju prednjači autokamp u turistič
kom naselju >Lovišća> u Jezerima. Ma- 
đu turističkim mjestima ovog tjedna 
najposječenlji je bio Murter s 836 turis
ta, slijede Vodice u kojima ih je bilo 
762, a Primošten koji je do sada vodio, 
sada je na tračem mjestu s 495 gosti
ju. U marine na šibenskom području 
od onih na Komatima do Skradina 
dnevno u prosjeku uplovi oko 20 bro
dova lako ja bilo 1 dana kada je primje
rice u vodičkoj in skradinskoj marini 
u tranzitu bilo 1 tridesetak brodova.

U A C Y  marini u Jezerima, primjerice, 
takav promet ocjenjuju iznimno do
brim, dok u marinama na Komatima 
baš nisu zadovoljni i Ističu kako je ovo
godišnji broj uplovljavanja do sada bio 
jednak onom lanjskom, kada su prilike 
bile puno lošije. Veči broj brodova

u komatskim se marinama može vidjeti 
jedino kada je loše vrijeme pa nautičari 
traže sigurno mjesto.

šime Vlašlč, direktor Turističkog 
ureda T Z  Šibenske županije. Ističe ka
ko su dosadašnji rezultati u ovoj sezo
ni slabiji nego što se očekivalo, poseb
no razočarenje je loša popunjenost 
hotelskih kapaciteta. On tvrdi kako, ka
da se uspoređuje sadašnje stanje 
s prijeratnim, treba uvijek imati na umu 
koliko je kapaciteta šibenska županija 
ove godine ponudila na tržište, a naj
važnije je, kaže, slagao se s njim netko 
Ili ne, da gosti dolaze. On očekuje ma- 
sovnlji posjet Talijana koji su na nedav
nom zajedničkom predstavljanju četiri
ju dalmatinskih županija u Rimu poka
zali zavidno zanimanje za boravak 
u dalmatinskim ljetovalištima.

Dlana FERIĆ

VODICE: 16. SRPNJA, BLAGDAN  
GOSPE KARMELSKE

ZNAK

Na Okitu se gradi nova crkva —  znak koji upućuje na Boga

Tijekom godine ima puno Gospinih blagdana. Svaki od 
njih Ima svoju povijest. Martirologij (liturgijska knjiga 
o štovanju mučenika i postanku blagdana) ističe da je 
blagdan Gospe Karmelske (16. srpnja) nastao u znak za
hvalnosti za bezbrojne milosti. U  Šibenskoj biskupiji blag
dan se slavi u mnogim župama. To m  naslovu negdje su 
posvećene crkve, a na drugim mjestima postoje samo ol
tari, odnosno slike. Ipak, najvažnije mjesto štovanja Bogo
rodice pod tim naslovom ostaje Okit. Po svom položaju to 
brdo p ^ s je ć a  na Karmel. Tam o su pustinjaci slavili Blaže
nu Djevicu u tišini, molitvi i sabranosti. Po načinu života 
oni zapravo nastavljaju tradiciju koja —  prema predaji 
—  seže do proroka Ilije. Po njima je nastao naziv Gospa 
Karmelska.

Prvotna crkva na Okitu bila je podignuta u XVII. st. Gra
đevina je tijekom vremena mijenjala izgled. Pred crkvom je 
bio klen koji je puno puta procvjetao u božičnoj noći. Fe
nomen je do sada ostao neobjašnjen. U II. svjetskom ratu 
crkva je srušena. Kao da ni to nije bilo dosta pa su se po- 
l^ in i zanesenjaci pobrinuli da se i klen posječe i iskorije
ni. Smetalo im je sve što podsjeća na Boga. Župna zajed
nica u Vodicama odmah nakon rata pokušala je nanovo 
podići crkvu. Vlastodršci su se toga bojali. U  tome su nazi- 
rali znak vjere koju je prema njihovim namjerama trebalo 
iskorijeniti. Konačno 1967. dozvola je ipak dobivena. U re
kordnom roku crkva je sagrađena. Dakako, nije to svima 
bilo po volji. Različiti članci u novinama htjeli su umanjiti 
važnost. Pojedinci su i povjerovali takvom pisanju. Jed
nom, kad sam se vozio u autobusu 1 jasno se vidjela crkva 
na Okitu, jedan suputnik (očito nadahnut takvim pisanjem) 
pomalo zajedljivo je upitao: »Tko  je gradio tu crkvu?« Ja 
sam mimo odgovorio: »16. srpnja treba doći na Okit i vi
djeti«.

Svojom pojavom na tako istaknutom mjestu crkva je 
jasno upućivala na Boga. T o  je bila njezina »krivnja«. Zato 
Je stradala u Domovinskom ratu 1991. Nakon što je bila 
teško granatirana, preostalo je jedino razborito rješenje 
da se ruši i podigne nova. 3. svibnja 1995. položen je ka
men temeljac za novu crkvu. Sada je u izgradnji. Ove godi
ne na blagdan služit će se misa u nedovršenoj crkvi. Nova 
građevina jasno se vidi sa magistrale. Nanovo upućuje na 
Boga. Prema zamisli buduća crkva trebala bi postati sre
dište karmelske duhovnosti u našem kraju. Okit za to ima 
sve uvjete: uspon, samoća, lijepa priroda. Sve to om ogu: 
ćava molitvu u tišini i sabranosti. U z to u blizini je naselje-

mim
nih mjesta. T o  zapravo i želi postići karmelska duhovnost. 
Ne želi se čovjeka isključiti iz svijeta i udaljiti od životnih 
obveza, nego se želi postići da život u svijetu postane bo- 
goosmišljen. Tako se želi doprinijeti posvećenju ljudskoga 
rada i čitavog svijeta.

Karmelska duhovnost ne shvaća molitvu kao niz obra
zaca, nego kao stanje duše, to jest životno usmjerenje 
prema Bogu. Takav životni stav osjeća potrebu znakova. 
Znakovi svojim postojanjem podsjećaju na to temeljno op
redjeljenje. Jedan od ta M h  znakova je škapular. To  može 
biti redovničko odijelo (što ga nose redovnlci-karmelića- 
ni). Za one koji su po svom pozivu u svijetu to je mali ko
madić platna koji se nosi ispod odijela. Iz praktičnih razlo
ga može ga zamijeniti medaljica.

Upravo zato što je karmelska duhovnost u biti životno 
opredjeljenje za Boga, uspinjanje postaje posebno govor- 
Ijiv znak. Tako veliki mistik sv. l \ ^  od Križa napisao je 
knjigu pod naslovom »U spo n na brdo Karm el«. Penjanje 
iziskuje napor, ali se to nagrađuje. Okit je blagoslovljena 
prilika. Uspon je i ovdje naporan, ali svaka nova stepenica 
proširuje vidokrug. Dakako, poput ostalih znakova i uspi
njanje dobiva svoju vrijednost jedino po vjeri.

Okit, odnosno crkva na njemu ostaje govortjivi znak. 
To  je znak vjera 1 zahvalnosti. Tu  crkvu ne gradi (to jest ne 
financira) neko poduzeće, nego vjera Božjega naroda. Bilo 
bi vrijedno razgovarati s darovateljima, odnosno radnlcl- 
ma-dobrovoljcima. Svaki od njih to čini u znak zahvalnosti 
za primljene milosti. U  tome i jest prava vrijednost buduće 
crkve. znamo kako se kroz pedeset godina svim sred
stvima htjela iskorijeniti vjera. Zato su se odstranjivali svi 
znakovi koji upućuju na Boga. Danas živa Crkva (Božji na
rod u Vodicama) gradi novu crkvu od kamena kao znak 
vjere i zahvalnosti.

Kod toga još nešto ne smijemo izgubiti iz vida. Nije 
granatirano samo svetište na Okitu. Još  uvijek se granatira 
jedno drugo svetište. T o  je svetište ljubavi i života 
—  kršćanska obitelj. Obitelj je zapravo prva crkva i prvo 
svetište. Zato obnova svetišta na Okitu treba postati iza
zov za obnovu naših obitelji. Ovih dana razgovarao sam 
s jednom mladom majkom. Ona mi je povjerila da su poče
li zajednički moliti u obitelji. T o  je učinila jer osjeća kako je 
obitelj ugrožena od zala suvremenoga svijeta. Već osjeća 
da je u molitvi blagoslov. Svi bismo mogli promisliti koliko 
je njezin primjer poručljiv 1 drugima.

Ove misli žele biti čestitka župnoj zajednici u Vodica
ma, toj živoj Božjoj crkvi koja gradi novo svetište. Istodob
no to Je poziv I svima nama da se založimo za duhovnu 
obnovu najvažnijega svetišta —  obitelji.

don Ante S K R A filĆ

PRIMOŠTEN

UMJETNOST
i j o H pon^ o

Začeta u zanosu nacionalnog pro
ljeća 1971. godine, naime mala je usta
nova s gustim nizom izložbi protegnula 
svoja djelovanje mnogo šire. Dotaknu
la ja razna sredine, prtvukavši u svoje 
redove i strance —  tako u predgovoru 
kataloga likovne kolonije »More, ljudi 
1 obala« piše prof. dr. Igor FiskcMć. 
Ovogodišnja kolonija, 26. po redu, ne 
bi se dogodila bez prof. Udvine Eri Lu- 
keta, koja svojom upornošću I radom 
dovodi umjetnike u Primošten. Ovaj 
razgovor je retrospektiva događanja 
jer bez prošlosti ne bi bilo ni sadaš
njosti ove kolonije.

—  Kakav je bio početak kolonije 
u odnosu na rezultate, koji su se kas
nije pokazali?

•  Likovna kolonija »More, ljudi 
i obala« započela je u vremenu buđe
nja nacionalne svijesti, vremenu kada 
nije bilo lako pokrenuti jednu ovakvu 
manifestaciju. Ona je danas najstarija 
kolonija u ovom dijelu Hrvatske, a mo
že se reći da je kroz nju prošlo više od 
1500 umjetnika sa svojim djelima.

—  Najbolje su bile svakako 80-te 
godina?

•  Da u to vrijeme kolonija je bila 
na vrhuncu svog djelovanja. Tih godina 
umjetnici su boravili u Primoštenu, 
a većinu svojih djela poklonili su Pri
moštenu. Tada je 1 do desetak talijan

skih umjetnika Izlagalo u našoj koloniji. 
Nakon formiranja ogranka Matice 
hrvatske počela je suradnja na ostvari
vanju prc^rama kolonije I za vrijeme 
Domovinskog rata.

—  Posebna zanimljivost ove kolo
nije je ta što je ona izašla iz Primošte- 
na u druge gradove naše domovine, 
recite nam nešto o tomei

•  Da, već nekoliko godina osim 
Piimoštena 1 Muzeja grada Šibenika 
posjećujemo ovom kolonijom i druge 
gradove u Hrvatskoj 1 BIH. Ove godine 
smo već gostovali u Galgovu, a nakon 
Piimoštena 1 Šibenika Idemo u Ramu, 
Livno, Jastrabarsko, Repišće, Daruvar 
i Zagreb. Na žalost svih ovih godina ni
je bio problem dovesti umjetnike, već 
kako riješiti financijske probleme, a ne
koliko godina Imali smo problema 
I s galerijskim prostorom. Nažalost, još 
uvijek oni koji bi trebali imati više razu
mijevanja za kulturu ne razumiju da 
smo svijetu prepoznatljivi po svojim 
kulturnim vrijednostima, te da je to naj
vrednije što  imamo. Inače rnogu reći 
da usprkos svemo i ove godine sudje
luje 60-ak umjetnika kipara, slikara 
i grafičara, od onih koji već godinama 
dolaze do mladih umjetnika kojima je 
ovo prvo predstavljanje u javnosti.

S. P A N a R O V

PRIMOŠTEN

NI UČENJE NIJE TEŠKO 
KADA SE IGRAJUĆI UČI

Učenje stranih jezika nije više mo
da, niti prolazni hir ambicioznih rodite
lja, koji žele od djece stvoriti poliglote 
ostvarujući svoje neostvarene snove. 
Danas djeca uče strane jezike, jer im 
oni jednog dana mogu dati bolji posao 
I mogućnost da privatno ostvare kon- 
takte,s ljudima iz čitavog svijeta. Zna
nje njemačkog i engleskog jezika već 
četiri godine prenosi na djecu profeso
rica Danica Ercegović. Njeni učenici su 
djeca vrtićke dobi, osmoškolcl i stariji. 
Vrijednosti znanja za sada najbolje raz
umiju djeca, koja uz malo muke i kroz

igru stječu znanja, a slobodno vrijeme 
provode korisno. Svoje znanje pokaza
li su na priredbi, koja je održana u pro
storijama vrtića u Primoštenu. A  prije 
svega svojim roditeljima su na posre
dan način uputili kritiku što se sami ak
tivnije ne uključuju u rad i učenje! Tu
ristička orijentiranost ovog područja 
usmjerena je samo na otvaranje kafića, 
a često se dogodi da konobar ili trgo
vac ne razumije što gost od njega tra
ži.

S. PANCIROV

O B J A V A
Odbor za priznanja Gradskog vijeća Grada Šibenika, sukladno članku 11. pre
uzete Odluke o ustanovljenju priznanja koje dodjeljuje Skupština Općine 
(»Službeni vjesnik općina Drniš, Knin i Šibenik«, broj 6/91), na 5. sjednici od 5. 
srpnja 1996. godine, odlučio je da pozove, odnosno potakne poduzeća, usta
nova, politička stranke i druge organizacije 1 udruženja građana, da dadu poti
caje za dodjelu priznanja Grada Šibenika.
Grad Šibenik može dodijeliti ova priznanja:
1. »Nagradu Grada Šibenika«,
2. »G rb Grada Šibenika«.
3. »Plakatu Šibenika«,
4. proglašenje počasnim građaninom Grada Šibenika.

Detaljnije odredbe o svakom od navedenih priznanja nalaze se u spomenutoj 
Odluci o ustanovljenju priznanja .... a taj akt se može dobiti 1 u Tajništvu grada 
Šibenika.
Priznanja će dodijeliti Gradsko vijeće Grada Šibenika, u povodu 29. rujna 
1996. godine, blagdana sv. Mihovila —  Dana Grada Šibenika.
Poticaji za dodjelu priznanja, uz odgovarajuće obrazloženje, upućuju se O d
boru za priznanje Gradskog vijeća Grada Šibenika, do zaključno 29. srpnja 
1996. godine.

ODBOR  Z A  PRIZNANJA 
G R AD S K O G  V U EĆ A  G R AD A ŠIBENIKA 

PREDSJEDNIK ODBOR A 
Ivan Blaća



Čehinja Danijela -  
i suncu na Carinu

jedna od gošći hotela -Koralja uživa u tišini

Viktor Lukin —  hoće II zaista biti zadnji zlarinski koraljar?

Z lartn ja ovogodišnju turistič
ku sezonu dočekao zapušte- 
niji nego inače. Obala izgleda 
neurednom, obrasla u posu

šenu travu koja još nije pokošena. 
•To je zbog toga što se u dijelu 
mjesta postavljaju novi telefonski 
kablovi pa smo Čekali da se radovi 
dovrše«. objašnjava Davor Cukrov. 
predsjednik mjesnog odbora. A  ka
ko to kod nas obično biva s takvom 
vrstom radova se u pravilu kasni, 
pa se 8 prokopanim i još nezatrpa- 
nim kanalima umjesto s cvjetnim

s gostima I osobljem iz češke. 
Ovog tjedna u njemu je boravilo 
svega dvadesetak Čeških turista. 
•To je tek početak-, kaže Vladimir 
Markovski iz agencije »Jadranto- 
ur-, »ovdje smo tek prvu godimj pa 
je zbog toga manje gostiju lako 
očekujemo da će u špici sezone
hotel biti popunjen. Moram ipak re* 

Cesi još uvijek teško odluči da se
čuju za ljetovanje u Dalmaciji jer im 
se ne Čini da je baš sigurno, oni 
povezuju d o ^ đ a je  u Bosni 
8 Hrvatskom jer je to za njih geog-

jekte iznajmi za projekt »Zeleni 
otok Zlarin-, a sada su sporni samo 
uvjeti i rokovi najma.

Zlarin je u prvim desetljećima 
ovog s t o l j ^  uz Crikvenicu i Opati
ju bio pozrtato turističko mjesto na 
Jadranu u kojem se u raskošnim vi
lama odmarala i bogata europska 
klijentela. Većina tih r^ekadašnjih vi
la sada je zapuštena kao Što su na 
Zlarinu zapuštene i očite turističke 
mogućnosti koje bi taj otok gospo
darski mogle oživjeti. Dfena FERIĆ

Snirnto: VI»on POUĆ
Don Spomenko Bagarić, ztarinšit 
i predsjednik 72

Na Zlarin za sada stižu uglavnom vikendaši

nasadima ulazi u turističku sezonu 
koja, što se Zlarina tiče, još nije po
čela. Pitanje je i hoće li osim što su 
na Zlarin počeli pristizati njegovi 
stalni gosti, vlasnici vikendica, koji 
su ipak unijeli ljetnu živost. Brod 
koji vozi na Zlarin u pravilu je pun 
i u dolasku i u odlasku. Na mnogim 
isturenim mjestima na Zlarinu još 
u podne stoje vreće sa smećem 
pržeći se na suncu pa je očito kako 
niti ove godine nije uspješno rije
šen problem prikupljanja I odvoza 
smeća. A  Zlarin je, što su Izgleda 
gradski oci ponovno zaboravili, dio 
grada Šibenika ...

H o te l »K o ra lj«  
postaje  

gostionica
Turistički ured počeo je raditi 

tek ovog tjedna tako da još iznad 
ulaza nisu stigli postaviti tablu s oz- 
nakofh. Početkom tjedna nisu imali 
niti jednog prijavljenog gosta, a niti 
iznajmljivača soba. »Ljudi dvoje-, 
kaže Kristin Biberica koja radi u Tu
rističkom uredu, »hoće li se uopće 
ove godine baviti iznajmljivanjem 
soba i otvarati knjige jer za to mo
raju potrošiti 500 kuna. a pitanje je 
isplati li Im se to kada turista ne
ma.« Veći broj turista, posebno 
inozemnih, ne očekuje ove sezone 
na Zlarinu niti don Spomenko Ba
garić, zlarinski župnik i predsjednik 
Turističke zajednice, »špica sezo-

Improvizirana tržnica na Zlarinu sa samo jednim -bankom«. Proda
vačica nije zadovoljna prometom

ne kod nas je svake godine od 15. 
7. do 15. 8. kada se na Zlarin sliju 
vlasnici kuća za odmor I neki stalni 
domaći gosti I to je sve. Mi bismo 
željeli da tu sezonu produžimo ba
rem od prvog lipnja do sredine ruj
na, kako je to na nekim drugim tu
ristički razvijenim otocima, ali za to 
će još puno toga trebati napraviti. 
Pa mi nemamo još niti najobičniji 
prospekt za promidžbu. Jedini tu
ristički objekt koji Zlarin ima su ho
tel »Koralj« koji, kako čujem, više 
i neće biti hotel, I jedan privatni au- 
tokamp«, ističe don Spomenko.

Zlarinski hotel »Koralj« koji Ima 
četrdesetak ležajeva ove je godine 
zakupila agencija »Jadrantour« Iz 
Češke Lipe u aranžmanu s privat
nom agencijom Anić iz Šibenika ta
ko da je on sada zatvorenog tipa

rafski sve blizu. Neugodan je po
sebno put prema moru, jer prolazi
te kroz mjesta gdje se još vide tra
govi rata. Mislim da je najvažnije 
što su ipak došli ovdje jer će kada 
se vrate u češku sigmo pričati ka
ko je na Zlarinu lijepo, a svi se s tim 
slažu i to će pomoći da dođe I više 
turista.« Pomalo ustručavajući se, 
napominje i kako su za njih ovdje 
cijene previsoke I da im je skoro 
sve dva do tri puta skuplje nego 
u Češkoj. Hotel »Koralj- v i ^  se ta
ko niti ne zove. niti Je više hotel. 
Postao je gostionicom koja pruža 
samo usluge smještaja pa je zlarin- 
ska turistička ponuda još siromaš
nija.

»Z e le n i o tok  
Z la tin «

Na Zlarin rijetko navraćaju I na
utičari. Dnevno, kažu mještani, u lu- 
ki uplovi jedan do dva broda i to je 
sve. Taj otok tako I dalje ostaje iz
van turističkih tokova, prirodan 
I miran. Vlasnicima kuća za odmor 
koji dolaze na Zlarin* kako bi upravo 
u tomu uživali to odgovara no do
maće stanovništvo priželjkuje bo
gatiju turističku sezonu I radna 
mjesta, mogućnost zarade. Davor
Cukrov. stručnjak, prirodoslovac 
koji je između Švicarske i Zlarina
ipak na kraju odlučio s obitelji živje
ti na rodnom otoku, pokušava već 
skoro dvije godine zajedno sa svo
jim kolegama, skupinom znanstve
nika i ekologa Iz Austrije ostvariti 
projekt »Zeleni otok Zlarin«. Predvi
đaju u dvama bivšim vojnim objek
tima koji sada pripadaju gradu Ši
beniku urediti svojevrsni istraživač
ki centar bez velikih znanstvenih 
pretenzija. Bilo bi to mjesto gdje bi 
dolazili mladi i već obrazovani 
stručnjaci, proučavali prirodu I uži
vali u njoj. Imali bi ronilački centar 
i slične sadržaje. Svi koji bi tu dola
zili odsjedali bi u Zlarinu kao turisti 
i to i izvan sezone što bi bio dobar 
način da se na Zlarinu, umjesto ma
sovnog turizma, razvija selektivna 
turistička ponuda kakva bi tom oto
ku najbolje i odgovarala. Gradsko 
poglavarstvo konačno je ipak pri
stalo da to neiskorištene vojne ob
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PItOSUVt 
GOSPE OD KRCA
aiMRHATm

f9đ bitkup !• poćoo rljoćima o nadah' 
nuću koja l)apota Kornata kao dar 
Božji ali I djalo IJudakih ruku i mara 
pružaju. Govorio ja  i o potrabi jadirv 
atvanog odnoaa ^ J a k a  prama B c ^ ,  
prirodi I društvu, iatičući kako danaa 
prljati opaanoat da aa atvamoat raz* 
mrvi, da aa na Jadan naćin gleda odnos 
Ćovjaka prama Bogu, na drugi njegov 
odnos prama prirodi, na traći njegov 
radni odnos prama društvu. On Je po- 
zvao na osobrto obraćanje svakog 
čovjeka Bogu i poštovanja Božje riJaS 
Jar. kako Ja kazao, ljudska mudrost 
i ljudsko gladanja na stvari imaju grani' 
ca i mogu biti pomućani osobnim inta' 
rasima. Biskup Ja govorio i o ekoioš' 
kim pitanjima kojima sa danaa u svijetu 
bave i najvažnija rrtadunarodne organi' 
zacija, Jar Ja p ^o d u  potrebno zaštititi 
i aačuvati i za gar>aracija koje dolaze. 
Govoreći o mjestu I ulozi crkve u suv' 
remenom društvu rekao Je da ona mo
že ponuditi jedino riječ Božju sadržanu 
u Evar>daiju, koja Ja bila I ostala jedini 
istinski putokaz svim ljudskim strem
ljenjima. Misu i molftvu popratili su 
pjesmom murtarski crkverti zbor Sveti 
Mihovil i njihovi gosti —  crkvent zbor 
Sv. Vida iz Rijeke. Bila Je to skromna 
i jednostavna blagdanska svečanost 
prožeta ijepotom I mirom Kormata 
i morskog prostraristva. Nakon crkve' 
nog slavlja uslijedilo Je svjetovno, uz 
jelo i piće, na brodovima koji su se raz- 
mllllj po Komatsklm uvaian^a Na^rvlje 
je bilo u uvali Vrulje gdje su domovi 
obitelji Jeratovih. Lovnća i dio plemena 
Turčinova, na koje je ove godine do* 
šao red da ugoste biskupa i svećenike. 
Napravili su to po domaću, jednostav' 
no. 8 Janjetinom, domaćim vinom 
i pjesmom...

Tekst I slike: Dlana FEftIĆ

šibenski biskup dr. Srećko Badurirta blagoslovio fe brćdove, mornare, težake / ribare

Moktva u tiiirv skromne Crkve Gospe od Tarca

Na brodovima je crkvena svečanost zamijenjena svjetovnom, uz jelo / piće

S totinu godina prošlo je od kada 
su Murterani, tadašnji pastiri, ot> 
kupili Komatsko otočje od za
darske vlastele i prešli mukot

rpan put do težaka I ribara. U znaku te 
obljetnice održavala se ovogodišnja 
proslava Gospe od Tarca koju Murte- 
ran) tradicionalno slave prve nedjelje 
u srpnju, kao blagdan pohoda Blažene 
Djevice Marije Elizabeti. U uvalu Pota- 
rac na Kornatima slilo se najmanje 
dvjesto brodova I brodica iz Murtera. 
Vodica, Šibenika, Biograda, Salija. Do
šli su svojim jahtama i jedrilicama 
i strani nautičari. Ove je godine, kažu, 
bilo Ipak manje brodova nego lani, vje

rojatno zbog toga što su sinoptičari 
prognozirali loše vrijeme i jugo pa su 
mnogi odustali od pohoda Gospi od 
Tarca, posebno oni stariji, no to nije 
umanjilo liturgijsko slavlje koje je slu- 
ženo Ispred Crkve Gospe od Tarca 
—  Kraljice mira Ispod tri razapeta bije
la jedra koja su jedina pružala zaštitu 
od sunca i vrućine. Misu je predvodio 
Šibenski biskup dr. Srećko Badurina, 
koji je doplovio brodom Nacionalnog 
parka -Kornati-. Dočekali su ga na 
otoku svećenici i murterski župnik don 
Ante Skračić a prije početka misnog 
slavlja tradicionalno je blagoslovio bro
dove, ribare, mornare... Svoju propovi-
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8 Šibenski list
S U B O TA , 13 . srpnjal996. KULTURA

Sto  O  36. MDF-u KAŽU mr. PAŠKO BUBALO, 
prof. IVO LIVAKOVIĆI MIROSLAVFRANB BELAMARIĆ

PROGRAMSKI IZNIMAN
TEHNCKII ORGANZACUSKI
OSLABUBI Pripremili: Marija LONČAR, 

Katarina RUDAN,
Vllson POUĆ

PAŠKO BUBALO, ŠIBENSKI ŽU P A N  I  PR EDSJEDN IK FESTIVALSKO G  O D B O R A :

FESTIVAL JE USPIO. I OSTAJE
•Smatram da je Festival uspio. Gledao sam 

predstave, pratio izvješća s press konferencija 
i Čitao kritike, i dojam je da sm o vidjeli dobre pro
grame u izvedbi kvalitetnih domaćih i stranih an
sambala. š to  se tiče organizacije 36. M DF-a, 
i svega što se zbivalo na Festivalu I s njim u vezi, 
vrlo skoro sastat će se Festivalski odbor. Sve će
mo dobro analizirati, donijeti zaključke i poduzeti 
određene mjere. Te k  tada m ožem o donijeti ko
načnu ocjenu Festivala. Raspravit ćem o i o sve
čanom  otvorenju, koje je ipak, posebni dio Festi
vala. S  obzirom  na različita mišljenja i oštre kritike 
koje su izrečene i napisane, trebat će također 
podvući ono što je bilo dobro, a negativnosti iz
dvojiti i analizirati zašto je do njih došlo. Osobno,

bio sam jedan od zagovornika promjene koncep
cije s v e ^ n o g  otvorenja, jer ne m ožem o vječito 
ostati na Istome. Mislim da najljepši trg u Hrvat
skoj. koji dijeli Vijećnicu i Katedralu ne m ožem o 
zauzeti petnaest dana, i tako onemogućiti pristup 
našim građanima i turistima. Nakon proteklog, 36. 
M D F-a, nema dvojbe da će Festival ostati u Š ibe
niku. Naš grad ima dugu festivalsku tradiciju, je
dan Je  od najznačajnijih hrvatskih prozora u ^ -  
jet. Županija će pomagati Festival i dalje, iako su 
teške prilike u našem gospodarstvu poznate. 
O  tom e ovisi dotok novca u proračun, a ove smo 
godine, uz velike napore, uspjeli osigurati 270 ti
suća kuna. T o  je najveći iznos koji je osigurao ne
ki od sponzora, i dokazuje da nisu u pravu oni 
koji izjavljuju da Županija nije pružila potporu 
Festivalu. Planirali sm o u proračunu i dio sredsta
va za Europsko ljeto u Šibeniku, i nitko ne m ože 
reći da se Županija nije pokazala pravom majkom 
Festivalu.«

MIROSLAV FRANE BELAMARIĆ, V.D . RAVNATEUA ŠIBENSKOG KAZALIŠTA

»Festival je programski, ove godine bio jed
nim od najboljih. Nisam međLitim, zadovoljan sta
tusom kazališne kuće u gradu. Da bi Kazalište 
u Šibeniku moglo organizirati ovakav Festival, po
trebne su mu radionice, koje nemamo. Osim  što 
bi služile i u obnovi zgrade, opsluživale bi i kaza
lišne programe, od kojih je M D F najpoznatiji. Taj 
je nedostatak uočen na otvorenju Festivala, i po
stalo je jasno da Kazalište nije bilo u stanju na
praviti kulise i pozornicu. Nužno je također, naba
viti i 50 reflektora da m ožem o servisirati progra
me koji nam dolaze u goste. Zbog naše tehničke 
neopremljenosti, mnoga su kazališta namjeravala 
o t k ^ t i  predstave, dovodeći u pitanje I Festival.

Kazalište nema niti prostora za izvođenje 
predstava, iako mislim, a sa mnom se slaže I arhi
tekt. prof. Ante Vulin, da je zgrada Kazališta m og
la biti u funkciji M D F-a, djelomično osposobljena. 
Ne m ogu odgovoriti na pitanje zašto nije, jer je 
obnova zgrade odnedavno izvan moje kompeten
cije i u rukama je gradonačelnika Ante šupuka. 
Ovaj je Festival, bio programski koncipiran tek 
u travnju. J Imali smo samo dva mjeseca vremena 
da bez profesionalaca, tehničkih preduvjeta i bez 
novca organiziramo toliko značajnu manifestaci

ju. Napominjem da sam sve od toga tražio još 
u studenom  lani, ali nisam dobio, i kako u takvim 
prilikama organizirati FestivsU, i to na razini na ko
joj je bio u najboljim danima, potpom ognut od 
politike i od gospodarstva Šibenika? I dok su 
mnogi gosti u najvećoj mjeri pozitivno ocjenjivali 
tijek Festivala, u dijelu medija bilo je takvih napa
da čiji su autori napravili medvjeđu uslugu gradu 
u kojemu žive. Bez truda da sagledaju uzroke 
propustima i tako kritički pokrenu akciju da se 
Kazalište opremi i kvalitetno pripremi za naredni 
M D F. I G rad I Županija trebaju upregnuti sve svo
je snage da Festival bude na najvećoj m ogućoj 
razini. Ostaje nam zadatak da već u listopadu od
redimo budžet Festivala, razmotrimo sve m oguć
nosti financiranja I odredim o najbolje m ogućnos
ti. Osobno, kao ravnatelj Kazališta, h e  m ogu utje
cati niti na program, niti na budžet Festivala. Pro
gram određuju selektori, prihvaća ga Festivalski 
odbor, a na meni je pratiti tehničku provedbu 
Festivala. O ve godine, bez najnužnijih sredsta
va... Zahvaljujem se naposljetku institucijama 
i pojedincima koji su nesebično pomogli održava
nju 36. M D F -a : H R M -u , IP D -u  113. brigade HV. 
Ministarstvu unutarnjih poslova i doministru Sm l- 
Ijanu Reijiću, Ministarstvu za kulturu na Čelu s  mi
nistrom Božom  Biškupićem, Zvonku Varošancu, 
uredniku i voditelju, njegovoj matičnoj kući H R T - 
-u . koja nam je puno pomogla u prvim danima 
Festivala. Dakako, i svim djelatnicima Kazališta 
i  vanjskim suradnicima na Festivalu, koji su una
toč teškoćama, uradili svoj posao kako treba.«

P ro f. IV O U V A K O V IĆ , Č LAN  FESTIVALSKOG O D BO R A!  SAVJETNIK NA 36. M D F-u

TREBA ISKORISTITI POUKE
S O V O G A  FESTIVALA

•Usprkos organizacijskim, financijskim I teš
koćama unutar samog Festivala. M D F je ove go
dine bio jedan od najboljih. Nedostajala je uređe
nost grada, dakle ta vanjska obloga, ali sadržaj
no, nikada bogatijeg Festivala. Bilo je čak devet 
radionica, a Ljetna pozornica I kino na stubama 
u Ulici don Krste Stošića uvijek su bili ispunjeni, 
i to je prava vrijednost. A  ono Što nije bilo dobro, 
ili se ŽeH kazati da nije bilo dobro, treba objektiv

no sagledati I zaključiti jesu II kritike bile opravda
ne i t<^ne. Otvaranje je ipak, predstava koja traje 
jedan sat, a Festival je radio sate i sate, pa se po
stavlja pitanje je li uopće vrijedno ocjenjivati ga 
samo prema tome. Teškoća Je bilo više nego rani
jih godina, i neka služe kao i^ u k a . Mislim da smo 
ove godine naučili više nego li ikada prije kako 
treba pristupiti organizaciji, i da ćem o pouke zna
ti prihvatiti i ostvariti..«

ZAVRŠIO 36. M DF:

»PRAHU SMO VRIJEDAN
FESTIVAL!«

—  U  proteklim  festival
skim  danim a, zahvaljujući um 
jetnicim a iz H rvatske i svijeta, 
pratili s m o  vrijedan Festival. 
Hvala svim a na  sudjelovanju, 
i do videnja  d o g o d in e , na 37. 
M D F -u . —  S  tim se riječim a 
Ivo Baica, d o žu p a n . oprostio  
u s u b o tu  o d  36. M D F -a  na pri

redbi »P o k a ži š to  z n a š «, koja 
je  i ove godine na Ljetnoj po 
zornici obilježila zatvaranje 
M eđ u n a ro d n o g d je čjeg Festi
vala. Voditelj je  bio  Siniša 
C m rk , najpoznatiji »tu rb e  II- 
m a č «, a nastupilo je četrnaest 
pjevača i četiri plesne grup e 
s  p o d ru č ja  š ib e n sk e  Župani

je. K ao go st. publiku je zabav
ljao i pjevač i imitator Zvoni
m ir M iha no vić -čubi. Z a  najbo
lju pjevačicu ove je  godine 
proglašena M artina Klarič, ko
ja je izvela pjesm u »S v e ta  lju
b a v«. N joj je pripao prijelazni 
pehar, a  drugoplasirana je 
D ea R edžić.

I ove godine priredbu »P o 
kaži što  z n a š « režirao je Mate 
Gulin .

(bp)

C RADIO-SLUŠAONICA

USPJEH U  PROMAŠAJ?
Zboa nepoitivanja dogovora I organbacIltU h propusta, prva radio- 
•Slušaonica na dječjem  festivalu tek djelomično ostvarena

Međunarodni dječji festival, 
uz desetak radionica koje su 
okupile brojne male Šibenčane, 
ove je godine bio bogatiji i za 
jednu slušaonicu — * radio-slu- 
šaonicu Dramskog programa 
Hrvatskog radija. Ta  je slušaoni
ca u Šibeniku prvi put organizi
rana i to zahvsUjujući razmlšija- 
njima mlade i am biciozne ured
nice Dram skog program a Lađe 
Martinac, jer. kako kaže, šiben
ski je festival najvažnija mani
festacija za djecu koja ima svo
ju dugogodišnju tradiciju I bilo 
je posve normalno da tu svoje 
m jesto nađe I Dramski program 
HR. Zamišljeno je da slušaonica 
traje dva dana. te da u njoj sud
jeluju djeca Iz literarne i radio- 
-radionice. Upravo zbog  tog La
đa Martinac odabrala je četiri 
radio-igre, dvije rađene prema 
literarnom predlošku, te dvije 
zanimljive zbog  načina korište
nja radija kao medija.

na prije Festivala bila sam 
osobno u Šibeniku i dogovor je 
bio potvrđen. Radio-slušaonica 
je trebala biti u Krešimirovu do
mu, no kada sm o došli za nas 
tamo nije bilo mjesta. Premda 
nam je obećana potrebna tehni
ka. donijeli sm o četiri magneto
fonske vrpce na kojima su 
snimljene četiri radio-igre, na 
kraju su nam ponudili neodgo
varajući magnetofon, a nije nam 
bila osigurana ni stereo produk
cija. Potom  su nas smjestili 
u prostorije D IT-a , ali tu nismo 
mogli ostati, pa sm o na kraju 
završili u studiju Radio Šibeni
ka. gdje su i održane tri slušao
nice.

Dobro zamišljeno i, kako se 
činilo dogovoreno. No, na ža
lost dogodio se organizacijski 
propust.

—  Prijedlog program a naše 
slušaonice dostavili sm o Festi
valskom odboru 25. ožujka, 
i bio je prihvaćen ^  objašnjava 
Lađa Martinac. —  Desetak da-

Svi ti propusti kao i gotovo 
neobjašnjivo neuvrštavanje ra- 
dio-siušaonice u festivalski pro
gram, rezultirali su time da dje
ca nisu bila pravodobno infor
mirana o  njezinom  održavanju, 
što je za  posljedicu imalo slabu 
posjećenost. No, oni malobrojni 
sa zanimanjem su slušali i z a (^ -  
kival) redateljice Biserku V učko- 
vić i Vedranu Vrhovnik kako na
staje radio-igra.

Biserke VuČković. dobitnice 
brojnih nagrada na domaćim 
I inozemnim festivalima radio* 
-drame. Potom su uslijedile 
»Ljubav ili smrt« Ivana Kušana 
u dramatizaciji, obradi i režiji 
Ladislava Vindakijevića (njego
vu predstavu »Rotkvica« u iz
vedbi zagrebačkog kazališta 
•Trešnja« vidjeli smo u  drugoj 
p o l o ^  Festivala), a zadnjeg 
dana emitirana je »Vođena pri-' 
ča« Gizele Stjepanove. ponov
no u režiji Biserke V u Č k o ^ . Od 
Četvrte radio-igre »Kako je Po
tjeri tražio istinu« odustalo se, 
budući da je bila namijenjena 
prvenstveno djeci iz Titerame 
radionice, no do početka sluša
onice ta je radionica već završi
la s  radom.

Na prvoj slušaonici odsluša- 
na je radio-igra »Avantura jedne 
M agdice« Zlatka šešeija u režiji

I prervnJa gosti iz Dramskog 
programa HR od ovogodišnje, 
prve slušaonice nisu očekivali 
puno, ipak ne mogu prMcriti raz
očarenje. Male su Šibenčane 
htjeli I z u č i t i  kulturi slušanja, 
te ih upoznati s čudesnkn i kre
ativnim mogućnostima radija 
kao medija. Zbog toga što je 
zakazala organizacija u Festiva
lu, s v o ^  su nakanu ostvarili tek 
djelomično.

M.LON6UI

RANJENA CRKVA
U šibenskom je m uzeju ot

vorena izložba fotografija pod 
nazivom »Ranjena crkva«, a os
tvarena je u organizaciji Središ
njeg arhiva Ministarstva obrane 
Republike Hrvatske i Županij
skog muzeja Šibenik. Riječ je 
o fotografijama uništenih i ošte
ćenih sakralnih objekata na 
području cijele Hrvatske. Najve
ći dio fotografija napravili su 
djelatnici foto-odjela Središnjeg 
arhiva M O R H  i to nakon -O lu je « 
na oslobođenim područjima

nije. M edu ranjenim crkvama 
nalaze se i fotografije šibenske 
katedrale, te crkva u Om išu. 
Kninu, Skradinu i Oubravicama.

Dalmacije. Like, Baranje i Slavo-

Cilj ove izliožbe, kako ističu 
organizatori, je pokazati kako 
u ratu ni sakralni objekti nisu bi
li pošteđeni razaranja. Štoviše 
bili su često izravna meta nepri- 
jateju. Tijekom  rata u Hrvatskoj 
uništene su Hi oštećene 244 
crkve 1 kapelice, te 29 samosta
na. Neki sakralni objekti, poput 
crkava u Benkovcu I Petrinji

potpuno su uništene 1 danas je 
poznato samo mjesto gdje su 
prije rata stajale. No, neki. oso
bito manje oštećeni objekti, već 
su obnovljeni ili se obnavija^j. 
Stoga je i otvarajući izložbu ši
benski biskup dr. Srećko Badu- 
rina rekao kako gledajući fotog
rafije razrušenih crkava od Dub
rovnika do Vukovara u -nama 
se javlja Žalost, tuga, užas. ali 
I poticaj za Život«.

M. LO NČAR
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POOHUČJe ŽU P A N U i ŠIBENSKE U PRETPOVUESn

m i N i l t O  N A S B JE  

( U K O N J E V l A n U
OovoTBć) o  ntoHti-

ku n i  n t i i m  području, o  č im u  
|t bHo rijič i u p ro ilo m  rrip iiu . 
ntrn o p u ći )i, i  i nopravodno bk 
bSo u tom  kon tikstu  n i  progo
voriti niftto v i l i  o  r r i l iz im i Iz 
toga n z d o b iji  na Konjivratim a. 
Tam o au. rtaima. na pitnaaatom  
k0on>itru costa Šibenik 
^  D m tt. p a d i i it a k  matara ju ž 
no od crkva sv. Ivana, godir>a 
1968., prigodom  kopanja jama 
a  r>ovu grobnicu. Iz zamljia Iz
bačeni relativno brojni ulomci 
keramičkoga I krem anoga ma
terijala. Dio ja pokupio i u  M uzej 
grada Šlbar>lka donio tadainji 
konjavrataM župnik fra Mitan 
Ujavič, ztfjubtjanik u pro llost 
I starina općenito, čovjek čijom 
zaslugom  ja registrirano nakoH- 
ko lokaiitata i spašeno viša zna
čajnih spomenika. Pisac ovih 
redaka odm ah je pristupio za
štitnom Istrafivanju otvorivši, 
sukladno minirnainim sredstvi
ma, sondicu tfm enzija 
2 x 2 metra, točno onoliko koli
ko je bilo predviđeno za nasipa- 
nje oko groba. U  osam desetak 
centimetara debelom  kultur
nom  sloju pronađeno je preko 
tisuću ulomaka različitih kera
mičkih posuda, više kremenih 
artefakata. kao i nagorenih živo- 
tlnjskih kostiju.

Z bog značaja ruiiaza Istraži- 
vanja su organizirana i sljedeće 
dvije godifre. Nažalost, opet 
m anjeg Intenziteta zbog  kronič
nog nedostatka novčanih sred
stava. i dalje se radilo soridaž- 
nom  m etodom , s  razlikom što 
su sonde bile većih dimenzija. 
Rezultat istraživanja je bio iz
vanredan.

V e ć  u prvoj sondi, nakon 
skidanjs sloja hufmjsa. iz obra
divog dijela zemlje p o M  su Iz
laziti manji ulomci keramičkih

iBtrMŠIvBnjB na KonJsvrstim B (1 968 .)

SondB s  ostacim B poluzem unlCB

posuda. Na 35-40 cm  ispod po
vršine naišlo se na giinu, koja je 
bila bogata kremenim materija
lom, poglavito odbicima, ali na
šlo se i nešto nožića i strugača. 
Keramika je ovdje bila s p o i ^ i č -  
na. Ta k o  u zapadnoj trećini son
de. Ostatak zacrtarroga prosto

ra gubio je glinu. O vdje se ž u - 
tosm eda zemlja spuštala d u b
lje, gdje je prevladavao kera
mički materiji^, a kremeni arte
fakti bili su. u  odnosu na nj, ri
jetki. Na 60-100 cm  opet se do 
šlo do gline, koja je u odnosu 
na materijal bila sterilna. Radi

se. zapravo, o zdravici. Na dnu 
sonde, na dva mjesta, jedrio od 
drugoga udaljena oko 3 metra, 
locirali sm o kružno postavljeno 
kamenje veličine šake i s njim 
zajedno veću količinu gara, na
gorenih kostiju i keram ičkog 
materijala. Radi se. dakle, o o g 
njištima.

Po svem u Iznesenom  ne
dvojbeno je kako se na lokalite
tu kod Svetog Ivana već prvim 
zahvatom  naišlo na ostatke 
pretpovijesnog stam benog o b 
jekta. Druge dvije sonde, isko
pane paralelno s  prethodnom , 
lijevo I desno od nje, sam o su 
potvrdili zaključak i. usprkos to
m e što je jedan dio zdanja stra
dao gradnjom  nove grobnice, 
dale nam jasne podatke za  nje
govu rekonstrukciju.

Kuća je bila tipična potuze- 
munica, ukopana dakle oko je
dan metar u zemlju. Tlorisno, 
imala je kružni obHk. Koliko joj 
je bilo visoko nadgrađe teško je 
reći, no moralo je zasigurno biti 
dovoljno da bi se njeni stanari 
mogli kom otno i s p n ^  i kretati 
u urHJtrašnjostl. Nadzem ni dio 
je građen od pletenoga šiblja 
oblijepijena blatom, što nam 
potvrđuje nalaz više ulomaka 
kućnoga lijepa s otiscima pru
ća. S  vanjske strane bi ga po 
stupno s M d lo  sunce, a s  unut
rašnje bi se ispeklo loženjem 
jače vatre. Kom paktnost m u je 
davala i dodana pljeva u struk
turi. O snovnu konstrukciju zida 
nosili su kolci, tragove kojih ni
sm o našli, ali potvrdu za njih 
daju nam usporedbe s nalazima 
sličnih objekata šireg prostora.

K rov je m orao biti slamnati, 
konstruiran radijalnim postavlja
njem drvenih motki, a bio je os
lonjen na snažnu gredu otisak 
koje snfx> našH na nešto uzvlše- 
nijem glirmnom podu u samom 
središtu objekta. B ez nje krov
na konstrukcija (prom jera 6-7 
metara) ne bi bila moguća.

Kuća nije imala posebne 
podnice. Pod joj je predstavljala 
jednostavna giir>ena podloga 
ostala nakon iskope, s  nešto 
povišenim krajevima bliže drve
noj konstrukciji. T u  su se nala
zila manja ili viša udubljenja, 
a  koja su se. vjerojatno, stavlja
le keramičke posude s hrar>om 
i pićem . Na ^  mjesta su tra
govi ložišta, od kojih je jedno 
posebice zanimljivo i zasigurno 
se m ože nazvati ognjištem. Nai
m e, osim  što ima kružrro slože
nu podlogu od kamenova veliči
ne šake. posebi>o8t m u je i to 
što je smješterro izvan osnov
noga k r u ^  kućnoga tlorisa. 
Sagrađer>o je bHo u rwkoj vrsti 
niše. Iznad koje se pc^izao 
d im n j^ , koji je najveću koŠČinu 
dima iznosio izvan objekta, što 
je stanovanje u poluzem unič- 
kom  zdanju čmilo srrošljfvjjim. 
Velika'količina nagorenih kosti
ju i ulomaka ra zb i^n ih  keramič
kih posuda, kao i određena koTr- 
člna gara svjedoče njegovu 
upotrebu. D rugo, pak. vatrište. 
$ nr>an)e kamenja u podlozi, 
sm ješteno bliže središtu kuće. 
vjerojatno je služilo za  loženje 
za  hladnijih dana. kad bi se uku
ćani poredali uokolo.

Iskopani keramički materijal 
pripada različitim posudama.

Kako onima grublje izrade i ne- 
ukrašenima, tako i onifrta s uk
rasom  izvedenim upotrebom  vl- 
ševrsnih pomagala, o  čem u je 
bilo riječi o neoštiku o p ć ^ o .

Kosti prortadene u objektu 
pripadaju kozi, ovci. govedu, 
svinji I nekim divljim žrvotmja- 
ma. kao zecu  npr. Zrtaćajsn je 
i nalaz škoijki. Što govori o  vezi 
konjevratskoga neolićanina sa 
or)ovren)enim stanovra^m a na 
obali, rrtožda na Prukljanu. i raz
mjeni dobara, ili je m ožOa sam 
odlazio k m oru)

UtiČki materijal, posebice 
koHčirui odbitaka, svjedoči da 
su se kremerti artefakti proizvo
dili upravo ovdje, strpljivim od
bijanjem od j e z $ ^  nožića, stru- 
geča. svrdala, šila i dr. Kako su 
na^rojniji na sloju gline tHc sje
verozapadnoga zida kuće. valja 
pretpostaviti da je upravo tu 
m jesto proizvodnje, m oguće 
i centralna radionica u rwselju.

O  veHčffv naselja i o  broju 
dimenzija o s t a ^  objekata teš
ko je govoriti bez d a l j r ^  istra- 
Živaćkih radova. Mještani svje
doče o  nalazima keramike na 
ćftavom prostoru širenja grob
lja. što pretpostavtja površinu 
od oko 150x150 metara. V jero
jatno i crkva leži na jednom e ćh  
jelu.

Usporedba keramičkoga 
materijala s onim iz najdonjih 
slojeva neolrtićkoga rraselja 
u Pokrovntku, na kojem je Iz
vršena analiza na bazi radioak
tivnog ugljika, početak konjev
ratskoga neolitika m ože preciz
no datirati u vrijeme u 5000 g o 
dina p r .K . Itorfco M E N Đ U B IĆ

I

o s v tn

KAKAV JE UONAK 
FESTIVALSKIH PRESS 
K0NFERB4OIA?

Press konferencije pod vodstvom 
književnika Ive Brašarra, na ovogodiš
n j i  Festivalu održavale su se svakog 
dana. One su često bile mjesto burnih 
rasprava o viđenim programima, o  Festi- 
vilu. na njima su se čule i oštre riječi, ali 
1 predloženi neki novi projekti, surad
nja... Na određeni način, one su bile i zr* 
calo 36. M DF-a.

—  Ne mogu biti zadovoljan press 
konferencijama —  kaže BreŠan. —  O n e  
nisu ono Što bi po mom mišljenju treba
le biti i što Festivalu treba. T o  je na neki 
način više okrugli stol nego press kon
ferencija. Stvar je u tome što mi nema
mo ljude koji statno prate Festival i koji 
bi biti u stanju o tome razgovarati. Sve 
se svelo na tri, četiri stalna sudionika 
u razgovorima, a ponekad su ti razgovo
ri vodeni gotovo iz konvencionalnih raz
loga. Festiv^ bi trebao pozvati ljude i to 
različite stručnjake, teatrologe, kritičare, 
pedagoge... koji bi onda sudjelovali 
u razgovorima. Taj problem prvenstveno 
proizlazi iz financijskih problema i to bf 
trebalo prvo riješiti.

Financijska oskudica razlog je što 
gostima i ansamblima nije mogao biti 
plaćen boravak u Šibeniku za vrijeme ci
jelog Festivala. Nakon odigrane pred
stave. ansambli bi se pojavili na presa 
konferenciji, bili nazočni uglavnom dok

se govorilo o njima, a potom odlazili. 
Broj sudionika u razgovorima o  festival
skim programima postajao ja sve manji 
kako se Festival bližio kraju. U  vezi s  tim 
u jednom od Biltena Tito Bilopaviović je 
napisao i mali ogled o dvanaest (praz
nih) stolica, u kojem se pita koliko je Ši
benik zainteresiran za  Festival i koliko 
se Festival otvorio svom gradu, te za- 
kljuću|e kako za prazne stolice na press 
konferenci|ama ne treba optuživati po
neke ekscese I trać seanse, nego joŠ 
neuočenu istinu da smo nezainteresira
ni za druge, jer smo sami sebi dovoljni 
I pomalo umorni.

I takvo zapažanje naći će svoje 
mjesto u priči o festivalskim presslca- 
ma. šibenski razgovori o festivatskim 
programima možda se mogu najlakše 
okarakterizirati kao »gem išt« onoga Što 
se zove i znači press konferencija, od
nosno okrugli stol. Netko je dobro pri- 
mjetio da prvo treba odrediti Što se tim 
razgovorima hoće, odnosno što se m o
že postići.

Neupitno je trebaju 11 nam razgovori
0 festivalskim programima, pitanje je sa
mo kako ih uobličiti. Jer. osim razgovora
1 rasprava o umjetnosti i estetici, oni su 
nesumnjivo važni I za festivalsku pro
midžbu.

M. LO N Č A R

KAZM IŠUANJA

FESTIVALSKE 
RADIONICE 

KROZ CUELU 
GODINU?

Dječje radionice bile su pravi festi
val u festivalu. Tim  je riječima koordi
nator radionica 36. M D F -a  Pavao Roca 
komentirao svo bogatstvo I raznovrs
nost radionica koje su se održavale 
u okviru ovogodišnjeg M eđunarodnog 
dječjeg festivala. Bilo ih je čak sedam, 
uključujući I ove godine prvi put orga
niziranu radioslušaonicu Dramskog 
program a Hrvatskog radija, te kom pju
torsku multimedijsku radionicu, koja je 
ove godine bila više promotivna, ali bi 
već od iduće godine trebala postati 
prava festivalska radionica. Najveći 
broj radionica ove je godine radio tek 
tjedan dana, osim novinarske i radio 
»Zujalice« koje su trajale cijelo vrijeme 
Festivala. Kroz festivalske radionice 
ove je godine prošlo oko 350 malih Ši
benčana. Najbrojnija je bila likovna ra
dionica, koja je, prema riječima vodite
lja Velibora Jankovića i Zdenke Bllušić, 
okupila čak dvijestotine šibenske dje
ce. Zanimljivo da su zanimanje za gtaz- 
beno-scansku radionicu, koju je vodio

američki glazbenik Paul Novosel, po
kazali i Šibenski srednjoškolci.

Nakon završetka rada. sve ono što 
su radili u radionicama, djeca su i jav
no prezentirala. Tako su bili izloženi ra
dovi djece iz likovne radionice, pred
stavljena čak 22 animirana filma nasta
la u filmskoj radionici. Sudionici glaz- 
beno-scsnske radionice pripremiti su 
kraći mjuzikl, a malu predstavu, te svo
je umijeće hoda na hodaljkama poka
zali su i mali pantomimičari, koje je 
drugu godinu zaredom  vodio Patrick 
Loriot. Kraću književnu večer na Dobri- 
ču su priredili i članovi literarne radio
nice koju je vodio Tito Bilopaviović.

Brojnost ovogodišnjih festivalskih 
radionica i iznimno veliko zanimanje 
djece, kako ističe Pavao Roca, uvjeto
vali su da se već od iduće godine radi
onice pokušaju promisliti i organizirati 
na drukčiji način. O ve godine nije bilo 
lako ni osigurati svima dobre uvjete za 
rad.

—  Radionice su festival za  seba

^  kaže Pavao Roca. —  Djeca ne rade 
po Školskim programima, voditelji su 
bili vrhunski pedagozi i sigurno je da 
su sva djeca koja su bila u nekoj od 
ovogodišnjih radionica dobili dragocje
no iskustvo.

Upravo zbog  toga razmišlja se i da 
tijekom cijele godine u Šibeniku djeluju 
bar neke radionice. Patrick Loriot Je 
ove godine, primjerice, u svoju panto- 
mimićarsku radionicu uključio i neke 
odrasle Šibenčane, koji bi tu radionicu 
vodili i cijelu godinu. Zagrebačka tvrtka 
A L G O R IT A M  najavila je u rujnu otvara
nje kompjutorske multimedijske radio
nice, prezentacija koje je održana 
u okviru 36. M DF-a.

Animiranje djece kroz različite radi
onice Što Festivalu uostalom daje po
sebno značenje, i što se uostalom po
kazalo punim pogotkom, nastavilo bi 
se tijekom cijele godine, a time bi, ba
rem donekle, bila ublažena ona pustoš 
koja u Šibeniku ostane nakon četrna
est festivalskih dana. M . L O N Č A R
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VPPOUE VEČERAS SLAVI 35 GODINA OD  OSNUTKA 
KUL7VRN04JMJETNIČK0G DRUŠTVA

D M IS IV O  M N o e n
G B O A C U A

Proslava 35. godišnjice osnutka K UD -a 
»Vrpoljac« iz Vrpolja započela je sinoć (petak. 
12 . srpnja) nastupom ansambla >Bonaca>, 
a središnja svečanost održat će se večeras, 
kada će na igralištu ispred osnovne škole 
u Vrpolju nastupiti limena glazba K UD-a, man- 
dolinski sastav, članovi dramsko-recitatorske 
sekcije, folklorna grupa i zbor djece osnovne 
škole iz Vrpolja. Svečanost na kojoj će biti na
zočni nekadašnji članovi K U D -a  »Vrpoljac«, uz
vanici iz Gradskog poglavarstva i drugi gosti, 
nastavit će se nastupom Bore Kneževića, pje
vača i glazbenika iz Vrpolja. Kada se, nakon tri 
i pol desetljeća otkako je u Vrpolju osnovano 
kultumo-umjetničko društvo počm u sažimati 
minule godine, tada je brojka od ‘ isuću člano
va koji su do danas ostavili traga u društvu ne
poreciv dokaz da su Vrpoljani nastojali oko 
svoga K UD -a , ostvarivši krajem sedamdesetih 
i ambiciju da osnuju i održe limenu glazbu.
—  Nemaju to danas niti veća mjesta od našeg
—  reći će s neskrivenim ponosom  predsjednik 
K UD -a Ive Renje. Selo koje se dodiruje s Do
njim Poljem i penje u brdo. prema Boraji, broji 
oko tisuću duša —  jednako koliko je i Vrpolja- 
na do danas prošlo kroz sekcije KUD-a.

Vrpolje je dio gradskog područja, ali u vrije
me kada je K UD  osnovan —  svjedoče Rade 
Plenča, predsjednik Odbora za proslavu ob
ljetnice i Vinko Burazer, ravnatelj osnovne 
škole u mjestu i jedan od članova Odbora
—  grad je bio m nogo daljim. Te  1961., kada se 
mrak ovdje još uvijek osvjetljavao tek običnim 
petrolejkama, a voda grabila iz bunara, tadaš
nji je učitelj Ivan Tomašlč, zajedno s nekolici
nom zanesenjaka osnovao društvo u kojemu 
su prvotno nastupali plesači folklora i članovi

dramske sekcije. Sjećanjima se neprekidno 
provlači zvuk Tomašićeve harmonike, jedinoga 
instrumenta u K U D -u  do utemljenja tamburaš
ke sekcije, a jednako su živopisni i opisi gos
tovanja po obližnjim selima: Dubravi, Danilu, 
Perkoviću ... Sam o je jednom po zanesene iz
vođače došao stari kamion i prebacio ih do 
Dubravica, u zaleđu Skradina. I tada je to ipak 
bila prevelika udaljenost za pješačenje!

Krajem sedamdesetih, kada je selom pro
šla asfaltna traka i donijela napredak, kupljena 
su i prva glazbala za puhački orkestar. Glazba
ri su počeli vježbati 1979., a nakon dvije godi
ne, pod vodstvom  glazbenog učitelja Marijana 
Seksa, nastupili su prvi put. Do danas su svira
li na mnogim nanifestacijama u Šibeniku 
i Hrvatskoj, a pod ravnanjem dirigenta Mihajla 
Bošnjaka, nedavno su postigli 4. mjesto u >B> 
kategoriji limenih glazba na Smotri Puhačkih 
orkestara srednje I sjeverne Dalmacije. Prijate
ljuju sa K U D -om  iz Slavonskog Vrpolja, a m no
gi su za Domovinskog rata otišli u Hrvatsku 
vojsku. Jedan član K U D -a  je poginuo, dvojica 
su ranjena, a godinu dana nakon »O lu je «, re
dovito rade glazba I tamburaški orkestar. Čla
novi folklorne i dramske sekcije okupljaju se 
samo povremeno, kao što će biti večeras. 
—  Glazba se donekle financira sama, svirajući 
na pokopima, a tamburaši nastupaju bez vodi
telja. Potreban nam je voditelj folklora, ali 
stručnu osobu ne m ožem o platiti, lako nas 
novčano podupire Gradsko (>oglavarstvo sred
stvima iz proračuna —  objašnjava Renje. Ipak, 
Vrpoljani su zadovoljni, jer oko četrdeset čla
nova K UD-a, gdje su I njihovi roditelji bili izvo
đači, a subotom su učili plesu —  nije prepuš
teno ulici. B. P ER IŠ A

ETNOGRAFSKE IZLOŽBE

PREDSTAVUANJA
ŠIBENSKE BAŠTINE

šibenski Županijski m uzej, sudjelujući 
u priprem i Izložbe o  hrvatskim  predajnim  
zanatim a u jedinom  našem  m uzeju  na otvo
renom  »S ta ro  selo « u K um ro vcu, 29. lipnja 
je Izložio predm ete koji našu županiju pred
stavljaju u svjetlu osobitih tradicijskih um ije
ća  —  vađenja i o b rade spužava i koralja. 
S iben sk o m e su dijelu posla pom ogli R oko 
Ju rić  s K rapnja i V iktor Lukin, zadnji obradi- 
vač koralja sa Zlarina, a o povoljnom e prije
m u šibenskoga gradiva po sred no svjedoči 
i svrstavanje fotografije V . Lukina na sam  
početak teksta u izložbenom  katalogu. 
U  priprem i izložbe »Tradicijski obrti i rukot- 
vorstvo  —  entitet hrvatske narodne bašti
n e « sudjelovalo je 12 m uzeja Iz različitih kra
jeva Hrvatske, predstavljajući zanate karak
teristične za  svoj kraj.

O v o m  su zg o d o m  posjetitelji imali priliku 
prisustvovati dem onstraciji izrade starih ru
kotvorina. Potom  su posjetitelji m ogli vidjeti 
m odn u reviju »N o v o  p o  sta ro m «, ostvarenu 
suradnjom  đakovačkog M uzeja i O brtničke 
škole, gd je  se prikazalo prim jenu zlatoveza 
na m odernim  odjevnim  predm etim a. U  au
tentičnim  seoskim  građevinam a K um ro vca 
otvorenje je izložbe privuklo dvjestotinjak 
zanim atelja iz Z agreb a i okolice, kao i etno
loga Iz čitave Hrvatske. Najzastupljeniji su 
proizvodi tekstilnog rukotvorstva, m eđu ko
jima se ističu dijelovi nošnje ukrašeni gajta
nima, s rm om  i zlatovezom . O va  će  se izlož
ba m oći F>osjetiti u svim  većim  hrvatskim  
m uzejim a, a u našem  M uzeju  vjerojatno 
d ru g o m  polovicom  iduće godine.

U suradnji s tišnjanskim  župn im  uredom . 
Županijski je m uzej naš kraj predstavio 
i osobitim  zavjetnim  darom  što je ovih dana 
uključen u postavi izložb e  »M ladenka

umiMIt/AiVA. Kt̂ Ô̂

u hrvatskim  svadbenim  tradicijam a«, otvore
noj u zagreb ačkom  Etnografskom  muzeju 
od lipnja d o  listopada. Izložbu priređuju et
nolozi Instituta za  etnologiju i folkloristiku 
i Etnografskog m uzeja, a postava joj sadrži 
predm ete dobavtjene iz m nogobrojnih kra
jeva gdje  obitavaju Hrvati, pohranjenim 
u m uzejim a Ili posuđenim  izravno od pojedi
naca. sam ostana, župa  ili različitih udruga. 
Izložba je pridružena nizu zbivanja što se 
ove godine poklapaju s 30. m eđunarodnom  
s m o trom  folklora u  Z a gre b u  (o d  17. srpnja).

S . JU R K O V IĆ  
J .  K A L E

UPISI u  PRVE RAZREDE ŠIBENSKIH SREDNJIH ŠKOLA

IRECIUPISN ROK ■ 2. (UJNA
O v o g  je tjedna završio  drugi rok za  upise 

u prve razrede šibenskih srednjih škola. N a
kon što  su šibenski osnovci u prvom  krugu 
popunili sva m jesta u ekonom skoj i prom et
noj školi, te za  program  o p će  gim nazije, sa
da su po punjena i sva m jesta u jezičnom  
i prirodoslovno-m atem atičkom  p rog ram u ši
benske gim nazije.

N akon d ru g o g  upisnog roka najviše slo
bodnih  m jesta ostalo je u ško li za  obrtnička 
zanim anja, gd je  su. osim  za  frizera, svi osta

li program i nepopunjeni. U  Turističkoj školi 
još  ima m jesta za  7 konobara, u Medicin
skoj m oći će  se upisati još 5 laboranata, 
a u Tehničko j školi u trećem  upisnom  roku 
ostalo je 13 slobodnih mjesta za  strojarske 
tehničare, te 14 za  tehničare brodostrojar- 
stva.

Prijave za  treći upisni krug u prve razre
de srednjih škola, u onim a u kojima je osta
lo slobodnih  mjesta, primat će se 2. rujna 
ove godine. M .L

MATURANn a  1946. PROSU V1U 50. OBUETNICU ISPITA ZRELOSn

»M l SMO JA K I,
ČVRSTI IO D V A Z N I «

Na proslavi 50 obljetnice Velike mature 
druge generacije ranog poslijeratnog vrem e
na, našlo se njih četrdesetak od pedesetos- 
morice maturanata koliko Ih je davne 1 9 ^ .  
godine uspješno maturiralo. Svečanost je po 
čela m isom  u šibenskoj katedrali, koju je 
predvodio don Slavko MIkelIn, Inače i sam 
maturant prije pedeset godna. Nakon sveča
ne mise koju je don Slavko Mikelin odslužio 
ipak malo svečanije I ushićenlje što je I raz
umljivo, te poželio puno sreće i uspjeha u bu
dućem  životu svojim kolegama, prijateljima 
I sugrađanima, maturante Iz 46. godine u ši
benskoj vijećnici primili su gradonačelnik 
prof. Ante Supuk I Franko č e k o , županijski 
pročelnik za društvene djelatnosti. Snažna

sm o ml i uspješna generacija, rekao je tom  
prigodom  profesor doktor Ivo Merlak, dugo
godišnji liječnik na šibenskom  odjelu gineko
logije, te istakao kako za sve postignute us
pjehe ove genercije koji nisu niti mali, niti 
beznačajni, treba prije svega zahvaliti rodite
ljima, pa onda i profesorima koji su ne samo 
obrazovali, nego i odgajali. Zahvaljujući još 
uvijek nazočnim  profesorima na svemu što 
su učinili za generaciju Iz 46. godine, bivšoj 
razrednici profesorici Dragi Tam bača, profe
sorima Anti šupuku, te Lavu Skračiću, Paško 
Periša, diplomirani pravnik, uz po koju suzu, 
koja je Iskreno zablistala u očima, uručio je 
svojim nekadašnjim profesorima prigodne 
darove kao I lijep buket cvijeća. 50 obljetnicu

Velike mature, slavljenicima je čestitao i ši
benski gradonačelnik A nte Supuk, rekavši Iz
m eđu ostalog kako m u je drago što Ima prili
ku osobno čestitati ovoj izvanredno uspješ
noj generaciji, koja je svoja školovanje za
vršila pod veom a teškim uvjetima jer rat I ta
dašnje ratne okolnosti nisu dopuštale da ta 
generacija pruzi i više od onoga što je pruži

la. Čestitke slavljenicima uputio je Franko 
Cako. Nakon svečane p r o z iv e  u šibenskoj 
gimnaziji, maturanti će svoju značajnu obljet
nicu proslaviti uz pjesm u i po neko nostalgič
no sjećanje u restoranu »Zlatna ribica« na 
Brodarici.

8 . B O J Č IĆ
mMo V fCUC
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KAO ŠTO VIDITE,
VI NAŠU NOVU 
TELEFONSKU MREŽU 
NE VIDITE!

A  IPAK, N O VA GSM MREŽA CRONET098 
KO AJ JE  HPT RAZVIO ZA N AS JE  TU, 

aUEJiA NAŠE DRŽAVE.

M O Ž E TE  VID JETI S A M O  O V A J 

S lEM EN S -ov A PA R A T.

!  TO  JK  D O S T A !

M PA M ETN I, 
M O B ILN I T ELEFO N
SIEM EN S

O N  JE M R E Ž A , LIN IJA  
B R O J K O JI M O Ž E  

BITI VAŠ

G S m  NOVI KORAK U RAZVOJU HRVATSKIH TELEKOMUNIKACIJA.
ifclEFONSKt PRIKUUĆa (BROJEVI) WREŽE C R O I ^  098 I S lE ^ N S O V I APARATI PRODAJU SE 

U 20 TELEKOMLJNIKACUSKIH CENTARA HPT-o : BJELOVAR »ČAK O VEC »D UBR O V N IK »G O SPIĆ 

»  KARLOVAC »  KOPRIVNICA »  KRAPINA »  OSUEK» PAZIN »  POŽEGA »  RUEKA »  SISAK »  

SLAVONSKI BROO» SPLIT »  ŠIBENIK »  VARAŽDIN »  VINKO VO  »  VIROVITICA »  ZADAR »  ZAGREB
1X 1̂  -  ZBLIŽAVA U U D E

‘ I

Tomoljom odluko Upravnog odbora »tiBENKA« d.d. od dana 17. lipnja 1996.
rasplsujo •#

N A T J E Č A J
za dovonjo u zakup poslovnih prostora I opromo 4IBENKA« d.d.

1. P R O D A V A O N IC A  SR. 17S u ilb M ilk u  ,  .
u Zagrebačkoj ulici (bivša mesnica)
U k u p m  površine 95 m* na preuzimanje 4-5 djelatnika po cijeni do 3.500 D EM . mjesečna protuvrijednost u kn na rok 
do 3 godine, 

ž  P R O D A V A O N IC A  B R . 204 u Šibeniku
na šubićevcu Ulica Josipa bana Jelačića br. 30 
( b i ^  mesnica i prodavaonica prehrane)
Ukuprre površine 65 m* na preuzimanje 2 djelatnika po cijeni do 1.200 D EM , mjesečna protuvrljenost u kn na rok do 
3 godine.

S. P R O D A V A O N IC A  BR . 207 na Ražlnama 
(do prodavaonice br. 2. bivša mesnica)
Ukupne površine 75 m* na preuzimanje 1 djelatnika po cijeni do 300 D EM , mjesečna protuvrijednost u kn na rok do 
3 g ^ n e .

4. P R O D A V A O N IC A  B R . 198 na Brodarici 
(do prodavaonice br. 150 bivša mesnica)
Ukupne površine 30 m ', na preuzimanje 1 djelatnika po cijeni do 300 D EM  mjesečna protuvrijednost u kn na rok do 
3 godine.

Za preuzimanje u zakup navedenih prodavaonica važno je i sljedeće:
1. Za poslovne prostore i opremu Iz ovog natječaja utvrđuje se navedena početna cijena, a dodijelit će se u zakup onom 

ponuđaču koji ponudi veću zakupninu i preuzimanje v ^ e g  broja djelatnika.
2. Ponuđač) su dužni uz podnošenje zahtjeva na na^ačaj Istaknuti djelatnost kojom bi sa bavili u prostoru za koji sa

»Šibanka« d.d. dozvoljava Izmjenu namjena navedenih prostora za druga svrha trgovačka 1 obrtnička djelatnosti 
uz prethodnu suglasnost vlasnika prostora.

3. Sve troškove oko održavanja poslovnih prostorM^IŠĆenja. grijanja, struje, telefona) snosi zakupoprimac. Sve eventu> 
alna troškove popravka, uređenja ili adaptacije prostora i opreme snosi zakupoprimac bez prava na povrat uloženih 
sredstava.

4. Na ovaj natječaj se mogu javiti zainteresirane pravne osobe, dok fizičke osobe trebaju Imati registriranu tvrtku ili ob- 
rtničku-trgovačku radnju.

5. Za sve debatne informacije mogu se obratiti na telefone 35>238 ili 32'115.
6. Rok za podnošenje ponuda otvoren je osam dana od objave, a nakon toga natječaj vrijedi do sklapanja najpovoljnijeg 

ugovora od strane zainteresiranih ponuđača.
Ponude dostaviti na adresu:
•SiBENKA« d.d.. K O M iS U A  Z A  D A V A N JE  PO SLO VNIH  P R O S TO R A  U ZAK UP. Zaborička b.b., Šibenik

IZ MAUČNOGUREDA
ZAVOD ZA 

ZAPOŠLJAVANJE
SlOBODNA RADNA MJESU

RH ŽUPANUA ŠIBENSKA. QRAD ŠIBE
NIK. GRADONAČELNIK 
~  STRUČNI SURADNIK ZA PRAVNE 
POSLOVE —  1 izvršitelj na određeno vri
jeme, Vli St. pravni fakultet, 1 god. radnog 
s ta ^ . položen stručni ispit
-  STRUČNI SURADNIK ZA PRAVNE 
POSLOVE —  1 izvršitelj na neodređeno 
vrijeme, VII st. pravni fakultet. 5 god. rad. 
iskustva, položen stručni ispit
ROK O GLASA: 13. 7. 1996.
»TLM « D.D. RAŽINE ŠIBENIK
-  SAMOSTALNI PRAVNI REFERENT
-  PRIPRAVNIK —  1 izvršitelj na određe
no vrijeme, VII st. pravni fakultet
ROK OGLASA: 18. 7. 1996.

ROĐENI
Dobili kćer: Željko i Ljiljana Pavić, 

Goran i Mirjana Žurić, Goran i Ankica 
Erak. Nediljko i Svjetlana Smolić. Goran 
i Dinka Mihić, Milan i Slavka Maretić. Jo
sip i Anka Duilo, Slaven i Suzana Klisović, 
Vlado i Jadranka Brković, ^ison i Antone- 
ta Ljumeži.

Dobili sina: Marinko i Mirjana Bolan- 
ča. Željko i Sanja Vučak, Davor i Svjetlana 
Matešić, Mario I Miranda Juras, Željko 
I Emilija Pulić, Igor i Maja Anaković, Šime 
i Ana Gojanović-Rakić. Milorad i Đorđa 
Sladić, Romeo i Vjerica Lordan, Zoran 
i Dlana Sekso, Damir I Vedrana Živković.

VJENČANI
Marijana Žurić I Mario Rupić. Unijela 

Korlaet i Dinko Stefanić, Sanja Polombito 
i Dražen Blaić, Slavica šarić i Veimir Cu- 
ravlć, Ivana Gerovac i Ivo Unković, MSena 
Abramović i Zoran Živković. Anidca Koš
tan i Radoslav Ronćević.

UMRLI
Betislav Perković (72). Slavka Milak 

(72). Danica Jurić (71). Petar Bašić (72). 
Stipe LambaŠa (65). Ante Merin (90). Da
nica Lućev (96), Marinko Ptavćić (65). 
Baltazar Cukrov (83). Bogomila Tomaše- 
vić (63). Tonka Duliblć (88), Ante Deković 
(65), Božica Malenica (74). Mile Gulin 
(87).

MALI O GUSI 
Tel: 3 5 -6 0 0

H ITN O  I povoljno prodajem trosobni 
stan u samom centru Šibenika. Pot
puno namjašten, na traćem katu. In
formacija na talafon 01/23349-55 Hl 
01/481-1115___________________________

P O V O LJN O  prodajem građevinski te
ren površine 50 metara četvornih 
u Blllcama —  StubalJ. Put osiguran, 
voda, struja I telefon u blizini. Javit) 
aa na telefon 28-722._________________

H ITN O  kupujem Jednosoban stan 
u Šibeniku (Ibključen Šubićevac). Po
nude na talafon 01/481*1115 
101/233-49-55

INTORMATIVNI OSNIVAČI Žnpm ^laik 9la»p- 
ština Župaidle Šibenik 
IZDAVAČI NoTinsko-fcEdBTUč- 
ko I racUfsko-dlfuzna organi-1 
nacija Infommtlviiog centra i 
Bavnatel) Informativnog cen-  ̂
tra Ivan BUmČ 
Uređuje red ak a j^  kolegiji 
Đuro BEČIR, Stjepan BARA«'̂  
NOVIC, Katartea RUDAN. “ 
f m  f m C ,  Marila iONi

Suzana GRUBIĆ, Ivan BURIČ, 
Branimir PEIUŠA, fotorepor
ter Vilson POUĆ. ^
V.d. odgovornog uredgUit^Si- 
benskog li8ta«i Ivan ] 
Uredništvo! Ulica 
Petranoviča 3, Šibenik 
TELEFONIi centrala 
Uredništvo Sibenađeog 
30-100
RačunoTodstvo 33-2271 
MefakBt 33-000

PRETPLATA na Ikdt za tri mje
seca 26, za šest mjeseci 52, za 
godinu dana 104 ti^ e . Za Ino
zemstvo dvMtruko. Žiroraćuuž 
34600-603-976 kod ZAP Šibenik 
Siike i rukopise ne vračiuno* 
Rješenjem Ministarstva kulhi- 
re I î r<»vjete Bepuldike 
Hrvatske broj 332-03-l/92^ll 
»Šibenski list« oslobođen ks 6S* 
ttovnogiM rresasikpm m ^

ĆK^AŠIi I 2 im i
u protttvriJeiiiM^ kime na 
đ m  fakturiranja. MaM 
obavijesti građana i  posebne 
usluge i'eguliranl su

tfSAKi »Sk t̂mdna IhdmacIkL 
- - Novine« 4iL ̂ dlt, HrvMiiđle 
npmmaricee



Veterani Danite nadigrati au Šibenčane pobiJeđMU ih vrh  visokim rezultatom

Gledateiji na rtovopostavljenim tribirrama pozorno promatraju otvaranje m eđunarodnog turnira

»PROBILI SMO ŽUPANIJSKE GRANICE I POSTALI
MEĐUNARODNI TURNIR«

Rade Vukšić svečano je  otvorio treći po  
redu matonogometni  turnir

S rediinji iportski događaj u Župa* 
niji šibenskoj treći je po redu tra
dicionalni maionogometni noćni 
turnir u Danilu koji je otvoren 

u subotu 6. srpnja u ćast svetog Dani
jela. zaštitnika ovog mjesta. O vogo
dišnji maionogometni turnir okupio je 
29 ekipa iz šibenske, splitsko-dalma- 
tinske. zadarsko-kninske i zagrebačke 
županije, te jednu malonogometnu 
ekipu iz Slovenije. Nagrade ovogodiš
njim pobjednicima bit će za razliku od 
prošlogodišnjeg turnira nešto bolje 
i bogatije. Tako će ekipa koja osvoji 
prvo mjesto dobiti nagradu od 10.000 
kuna i pehar, drugoplasirana ekipa do
bit će nagradu u vrijednosti od 4.000 
kuna i pehar, dok će trećepiasiranima 
biti uručena nagrada od 1.000 kurta te 
pehar. O ve godine turnir će nagraditi 
najboljeg strijelca, igrača, golmana 
kao i najkorektniju fair-play ekipu tur
nira. U z bogat kultumo-umjetnički

program u kojem su nastupile vrpo- 
IjaČka glazba te klapa -B o n aca«, pred 
velikim brojem okupljenih gledatelja 
I štovatelja ove športske manifestaci
je. nazočnima se obratio prigodnim ri
ječima Miro Vukšić predsjednik maJo- 
nogom etnog kluba »Danilo« i jedan od 
osnivača ove značajne Športske mani
festacije u Županiji šibenskoj. Zažaliv
ši im purK> sreće i uspjeha u osvajanju 
prvog mjesta. Vukšić je kazao kako je 
ovogodišnji turnir za razliku od prošlo
godišnjeg Ipak uspio -probiti« županij
ske granice. Predsjednik m jesnog od
bora Danila. Rade Vukšić. potom je 
proglasio turnir otvorenim. Prije sa
m og otvaranja turnira odigrane su cfvi- 
je revijalne utakmice između mlađih 
i starijih pionira Danila i Šibenika u ko
jima su mladi Šibenčani u oba navrata 
pokazali veću i bolju fizičku priprem
ljenost kao i nogometno znanje. Turnir 
su otvorili veterani -Danila« i -Vidika«

u kojoj su domaćini nadigrali goste iz 
Šibenika i pobijedili ih rezultatom 5:4. 
Na ovogodišnjem nogometnom turni
ru svaka utakmica t r ^  20 minuta dok 
će polufinalna i firialna utakmica trajati 
25 minuta. Ukoliko utakmica završi ne- 
riješer)im rezultatom izvodit će se šes- 
torci i to pet sa svake strane. Prošlo
godišnji pobjednici malortogometnog 
turnira m om čad -Danila« optimistično 
gleda i na ovaj turnir te priželjkuje 
i treću za redom  pobjedu jer najljepše 
je kako oni kažu pobijediti i slast po
bjede podijeliti na domaćem terenu 
pred svojim gledateljstvom. Da je tur
nir dobar i kvalitetan ne govori samo 
podatak da je okupio 29 m om čadi ko
je nešto zruBče u malom nogometu, 
već I činjenica da je turnir iz godine 
u g ^ n u  sve više i više posjeten. a da 
će ljubitelji malog nogometa imati Što 
vidjeti i u čem u uživati pokazale su 
dvije revijalne utakmice, a potom

i utakmice otvaranja gdje je uz poka
zano znanje i vještinu palo čak devet 
gotova. Predsjednik malonogometnog 
kluba -Danilo«. Miro Vukšić kazao je 
kako su razlike između prijašnjih turni
ra i ovogodišnjeg turnira vrlo uočljive 
jer je prvi turnir održan bez ikakvog 
športskog iskustva, drugi je bio orga
niziran bolje, dok je treći postao me- 
đunarodru! Htjeli smo na turniru oku
piti kvantitet. aH i kvalitet. Uvijek smo 
težili boljictma. jedan od takvih je i po
stavljena tribina od tisuću sjedaćih 
mjesta. Smatram da je ovo jedan od 
ruijjačih turnira u cijetoj Hrvatskoj, no 
bit će potrebno još mnogo toga ^  se 
ovaj kvalitetan turnir u  potpur>osti 
trar>sformira u jednu jaču i prepoznat- 
Ijiviju manifestaciju. Mi to svakako želi
m o i nadamo se da će sljedeći turnir 
biti još pur>o bolji i kvalitetniji.« Želja 
organizatora je da ovaj malonogomet- 
nt turnir dogodine okupi samo najbolja 
imena ovog športa. Za sada u tome 
maionogometni klub »DanMo« ima mo
gućnosti i potporu ljudi iz cijele župa
nije. Turnir završava 20. srpnja kada 
će se odigrati finalna utakmica u ćast 
svetog Danijela zaštitnika mjesta.

S .B O A Ć I6
Snifnie: V. POUĆ

ŠTO DONOSE IZMJENE I DOPUNE ZAKONA O  SIGURNOSTI U PROMETU?

Izmjene i dopune Zakona
0 sigurnosti u prometu počele 
su se primjenjivati 1 . srpnja. 
Imajući u vidu da je broj žrtava 
u Hrvatskoj iz godine u godinu 
sve ve6 . te da je broj promet
nih nezgoda u porastu, novi
1 dakako strožiji Zakon o sigur
nosti u prometu gotovo se na
meće. Prema izmjenama i do - 
puruuna Zakona, najveća no
vost je ograničenje brzine kre
tanja vozila, pooštrenje mjera 
kada je riječ o prekršajima za 
koje se oduzima vozačka do
zvola i visina kazni. Što se tiče 
upaljenih svjetala prilikom sma
njene vidljivosti, za sada se pre
ma Zakonu preporučuje, ali se 
ne sankcionira. Ovisno o težini 
prekršaja, veličina kaznenih bo
dova evidentira se od 1 do 
3 u evidenciji vozača a na teme
lju pravomoćne odluke o kaž-

tIGOROZNIM KAZNAMA DO VIŠE REDA U PROMETU
njavanju odnosno nakon napla
te kazne na mjestu izvršenja 
prekršaja. Novčane kazne pre
ma novom Zakonu previđene 
su u iznosu ne manjem od 50 
kuna i ta kazna bi bila za najlak
še oblike prometne nediscipli
ne, a za najteže prekršaje bez 
posljedica ta bi kazna iznosila 
500 kuna. U slučajevima izaziva
nja prometne nesreće, kazne 
se predviđaju i do 4000 kuna, 
a u postupku i do 20.000 kuna. 
Primjenom novog Zakona za 
nekorištenje pojasa predviđena 
je kazna od 100 kuna. Vozač 
i putnici u tijeku vožnje moraju 
koristiti sigurnosne pojaseve na

način kako je u vozilu odredio 
proizvođač. Tijekom mjeseca 
srpnja još uvijek neće biti kaz
nenih bodova, niti će se vozači 
kažnjavati jer će ih policajci na 
prometnicama za sada još uvi
jek samo upozoravati, ali od 
mjeseca kolovoza ove drastič
ne mjere stupit će na snagu. 
Stoga će vozači kroz mjesec 
srpanj biti upozoravani preko 
sredstava javnog priopćavanja 
na posljedice prekršaja. U Za
konu je jasno predviđeno koliko 
može ubuduće stajati neoprez
na i nesavjesna vožnja. Brisanje 
kaznenih bodova predviđeno je 
nakon proteka roka od 24 mje

seca ili kada vozač kojem je 
zbog kaznenih bodova oduzeta 
vozačka dozvola zadovolji na 
provjeri poznavanja prometnih 
propisa i vještine upravljanja 
prometnim vozilom. O ri i ovakvi 
zakoni prije mnogo godina pro
pisani su na prometnicama Za
padne Europe, no oni bi se tre
bali početi ozbiljnije primjenjiva
ti i na cestama Hrvatske na koji
ma godišnje pogine I do tisuću 
ljudi. S. B O JĆ iĆ

Snimio; V. POUĆ

Pril na
fjenom mjestu u  središtu

IZ PERA
D O K O N O G  ŠJORA

ira % n  oko 0O W t /, reomm tm  
o ko  H R g š m n o v A  -o m  

me ne M  epc0j ne š M
dom, čeke $en odo U 0 ¥! put

nije izebrnn novi iZ Am it Nije goćknHo 
PAN. Ime een puno mtumjowude ee

Kode eo pošteno ratU f nebojfi ee 
Šttdovoi 0  novee gledaš ka ne ared-

šeg šjor šupom  Već puno dana rtoae 
ovo f kad je  Itge gotovo alguren ’-de
će flae rješW opet eu kddO dva gtaaa.

ta  m ije našeg šjor ive, ali Izdršat će 
on / noalti će oni I  dalje ovo dva elova, 
oću reć »DO", aamo da nebi oporbi palo 
na pamet dodefi »N «. Teke m ije neozbiš’  
no od ova dva vjećnika I teke me naljutilo 
pa een odglba kućll Prije nego aan uša 
Čujan mog VEŠBLOO kako uĆI gradivo 
da b! ee rješlja produžene naatave. Upo 
ga bilo ćuti I moran van naplaafi kako on 
doŽMjava domoljublje:

—  Kada svojoj DOMOVINI želiš do-

—  Kade a! za domovinu apreman ata- 
viti glavu u torbu, a ruke u džepu.

—  Kada bez obzira na poalfedlee p/v- 
uzkneš vManIŠtvo na propalom tvrtkom 
/ ave teškoće koje Idu uz to,

—  Kad a! apreman Izleti ollog vola 
u znak domoljublje.

Bravo! Bravo Veaetlf I pokojni Artato* 
te! bi ae dMja tvojoj teoriji, čak al mamu 
raatuilja —  upozorila aam malog.

VeaelI ml je  kaza da mamin plač ne
ma veze aa rijegovlm učenjem.

Tribalo Je đoniti razboritu odluku, pri
ći odma PAROM, III sačekati da završi 
Odlućlja aan uzet! ave u svoje ruke pa 
makar me Veseli nazva da aan centralist.

Pite aan PARONU šta ae dealtoV
—  Ništa,
m Zašto plaćaš f  

Ružno aan sanjala.
■':[ tš Šta a! sanjala?

—  Tebe.
•  Kako mene, zar aan ja tragedga? 

Sanjala aan da al umre.
m Jesi IIzvala ŠO U IĆ A?
—  Nlaan.

•  Zašto?
—  Nisam znala broj telefona.
9  Zašto nlal zvala Informacije?
—  Nisam.
•  Zašto?

Jer aan ae probudila.
•  Jea! II plakala u anu, m al počela 

plakati kad a! ae probudila?
Opet je  nestalo tona. Ostala je  slika, 

pa makar IMUDRINIĆ sazna za ovo.
Vaš šjor

dioniiko đništrn za proizvodî  i promet 
oma, alkohobiik i bezalkohobiA pića

22000 ŠIBENIK, Velimim Skorpika k  2, 
Žm-raim 34600̂ 1-1770

Telefoni: (022) m n , 
3U71S4-167, 
34̂ 82,32̂ 296 
telex: 27345 m m m  
tekfax 37-888

r


